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« « Llum a la foscor Llum a la foscor »»

El rapitenc Hernan Subirats 
és el nou delegat de la 

Federació Catalana de Futbol
Hernan rellevarà en el càrrec a Miquel Piñol, 
delegat els darrers anys. Aquesta setmana la 

Federació ho ha fet oficial.

                     P17

Retrets i tensió arran de la problemàtica sorgida per l’actuació 
final dels Abanderats en la Festa del Renaixement de Tortosa.

                     P4

La Festa del Renaixement
acaba amb polèmica
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Tot i tothom està a punt. 
L’escenografia està 

preparada i la claqueta 
disposada. Quan el director 
diu “llums, càmera... acció!”, 
els cors s’acceleren perquè 
quelcom està a punt de passar. 
Els diàlegs flueixen i l’escena 
transcorre. Serà una presa 
bona i l’equip estarà content. 
Efectivament, estem gravant 
una pel·lícula!
Diuen que tot viatge ha de co-
mençar amb una primera passa, 
perquè tot té el seu inici. Aquest 
sol ser petit, però a mesura que 
aquest tot es desenvolupa, si res 
el frena, pot arribar a màxims in-
finits. Un bon exemple d’aquesta 
afirmació és el món del cinema.
La història diu que els germans 
Lumière, l’any 1895, van obrar el 
miracle d’una primera projec-
ció, de només 46 segons, en una 
pantalla, i que aquest va ser el nai-
xement del cinema. El que no sol 
explicar-se és que 7 anys abans, 
el 1888, el francès Louis Le Prin-
ce havia rodat el primer film en 
moviment. Precari, sí ... però en 
moviment. Es tracta de “L’escena 
del jardí de Rondhay”, en la que es 
veu una celebració amb familiars 
del propi Le Prince, el que vindria 
a ser una gravació domèstica de 
la qual ha quedat registre cine-
matogràfic. D’això fa 136 anys en 
els quals, el nom de Le Prince s’ha 
perdut sense reclamar l’adjectiu 
de pioner que li correspon.
Avui, el cinema s’ha convertit en 
una font d’art i comunicació im-
prescindible, que tenim a l’abast 
de la mà 24/7 en qualsevol de 
les múltiples plataformes d’stre-
eming que es nodreixen de les 
produccions cinematogràfiques. 

No en va es coneix com el setè 
art i les cares que veiem aparèixer 
a la pantalla són autèntiques ce-
lebritats. Les d’avui igual com les 
d’ahir, ja convertides en clàssics.
Als actors, actrius, guionistes i 
contadors d’històries, els direc-
tors i els immensos equips de 
persones que fan falta per crear 
una pel·lícula, els espera una es-
trella fulgurant en l’exclusiu fir-
mament de l’Star System, que es 
mou a base de contractes multi-
milionaris.
De Hollywood en diuen “la fàbri-
ca dels somnis”, perquè les pel·lí-
cules són una invitació per viure, 
ni que sigui durant un instant, la 
nostra vida en elles. L’entreteni-
ment, la fascinació, el glamour, 
l’encant de l’alfombra vermella, 
els certàmens cinematogràfic als 
que acuden les grans estrelles a 
recollir els seus premis, tot és poc 
per fer moure l’engranatge d’una 
indústria que en el fons, sabem 
que no és real. Però aquesta és 

una apreciació secundària quan 
ens mou la il·lusió.
D’aquí a pocs dies, Bot, la po-
blació terraltenca que té uns 
500 habitants, es convertirà en 
la meca del cinema amb el fes-
tival In-FCTA que enguany ar-
riba a la seva vuitena edició. Es 
tracta d’una mostra de cinema, i 
molt més. De fet, tal i com diuen 
els seus organitzadors, es tracta 
d’una “experiència polièdrica per 
satisfer l'anhel cultural d'una ter-
ra amb un accés molt restringit a 
propostes artístiques de qualitat”. 
Així, “durant set dies, Bot es con-
verteix en un escenari privilegiat 
per a un gran espectacle que té 
com a protagonista el cinema, en 
connexió amb el teatre, la música 
i la pintura. Un festival inclusiu on 
tothom hi té cabuda”.
In-FCTA és una proposta molt 
ambiciosa que té esperit revo-
lucionari i moltes ganes de con-
solidar-se, havent sobreviscut, 
també, a la pandèmia. La profes-

sionalització, el moviment eco-
nòmic que reporta el cinema i el 
sector audiovisual, la pedagogia, i 
sobretot, l’aposta decidida per la 
cultura i el cinema, són els princi-
pals valors d’aquest festival, que a 
més, compta amb altres al·licients 
com la pintura, l’art, la dansa i, 
com no, la gastronomia. Perquè, 
així com per iniciar un viatge s’ha 
de donar el primer pas, per can-
viar el món s’ha de començar per 
algun poble. I en aquest cas, l’es-
collit és Bot.
Des del 4 fins el 10 d’agost Bot 
s’omplirà de glamour i es conver-
tirà en la meca del cinema a les 
Terres de l’Ebre, amb projeccions 
de curtmetratges, la presencia in 
person d’actors i actrius, i de tots 
els assistents que es vulguin su-
mar a una proposta tan interes-
sant com aquesta, que té en l’ac-
tor Ivan Massagué, un esverador 
cultural de primer nivell.
La proposta és clara: anem a so-
miar a Bot.

Somiar a BotEDITORIAL

Els professionals del Servei 
de Pediatria de l’HTVC van 
realitzar revisions mèdi-
ques a infants sahrauís que 
estan de vacances a les Ter-
res de l’Ebre gràcies al pro-
grama Vacances en Pau.
Aquest projecte, organitzat 
per la Delegació del Front Po-
lisario i diverses entitats amb 
el poble sahrauí a Catalunya, 
és un acte solidari amb els 
nens i nenes sahrauís i una 
crida, contra la injustícia, la 
violació dels drets humans i 
per la pau.
Les revisions mèdiques als 
nens i nenes inclouen una 
analítica d’orina per avaluar 

l’estat general de salut i detec-
tar possibles anomalies. També 
es prenen les constants vitals 
com la tensió arterial i es rea-
litzen exploracions físiques que 
inclouen l’estat de les mucoses 
orals, la funció pulmonar, l’ab-
domen, la pell i les dents. En 
cas de trobar qualsevol anoma-
lia, els professionals de l’hospi-
tal deriven el pacient a la unitat 
especialitzada corresponent.
Aquest acte reafirma el com-
promís de la comunitat sanità-
ria de les Terres de l’Ebre amb 
la salut i el benestar dels infants 
sahrauís, en un exemple de so-
lidaritat i la professionalitat uni-
des per millorar la vida de per-

sones que ho necessiten.
El programa Vacances en Pau 
acull vora 450 famílies cata-
lanes que ofereixen la seva 
llar durant els mesos d’estiu a 
infants sahrauís que viuen en 
camps de refugiats al desert, 
on les temperatures poden 
superar els 50 graus. Aquest 
projecte els permet escapar de 
les dures condicions climàti-
ques oferint-los l’oportunitat 
de viure una realitat diferent i 
conviure amb altres infants de 
Catalunya.
A les Terres de l’Ebre, l’Asso-
ciació Terres de l’Ebre amb el 
poble Sahrauí (TEPS) ha coor-
dinat l’acollida de nou infants 

Reconeixements mèdics a l’HTVC als infants sahrauís del programa Vacances en Pau

sahrauís aquest estiu. La seva 
estada inclou una visita mè-
dica completa a l’HTVC, un 
pas crucial per assegurar el 
seu benestar durant el temps 
que romanen aquí.
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* L’AJUNTAMENT DE TOR-
TOSA va programar un con-
cert i una taula de debat per 
commemorar el 86è aniver-
sari de la Batalla de l’Ebre. 
Dimecres va tenir lloc un 
espectacle de dansa i mú-
sica en el marc del festival 
Proto-fest, i ahir dijous, una 
taula de debat sobre me-
mòria, paisatge i pedagogia.

* AMPOSTA. Fertilització 
orgànica, cobertes vegetals 
o evitar llaurar: l’agricultura 
regenerativa s’obre pas amb 
el canvi climàtic. L’IRTA es-
tudia com el canvi de pràc-
tiques de conreu millora la 
salut del sòl i ajuda a atrapar 
carboni de l’atmosfera.

* L’ESPLUGA DE FRANCOLÍ 
tindrà subministrament d’ai-
gua de l’Ebre a l’agost. La 
connexió amb la xarxa del 
CAT acabarà amb dos anys 
de restriccions en el con-
sum d’aigua potable.

* TORTOSA acollirà la pri-
mera edició del Campus 
Rock, adreçat a infants i jo-
ves, el pròxim mes d’octu-
bre. Es tracta d’una iniciativa 
de l’Associació pel Diàleg en 
la Música, organitzada amb 
la col·laboració de l’Ajunta-
ment.

* DELTACHAMBER. La no-
vena edició del Deltacham-
ber Music Festival portarà 
enguany els concerts de 
música de cambra en es-
pais singulars de deu muni-
cipis de les Terres de l’Ebre. 
El festival es celebra des de 
diumenge passat i fins el 4 
d’agost.

En 1 minut

Restauren mig miler d’elements arquitectònics i escultòrics 
gòtics de la coberta de la Catedral de Tortosa

El Bisbat de Tortosa restau-
ra els elements arquitectò-
nics i escultòrics que hi ha 
a la coberta de l’absis de la 
Catedral de Santa Maria de 
Tortosa. Entre les peces dels 
arcbotants, les gàrgoles, les 
vidrieres i els ornaments 
dels pilars, es recuperaran 
prop de mig miler de “peti-
tes obres d’art” gòtiques que 
patien l’erosió, el desgast i la 
falta de manteniment. Com 

ha destacat el degà del Capí-
tol Catedral de la Diòcesi, 
mossèn Víctor Cardona, es 
recupera i neteja un conjunt 
patrimonial del gòtic català 
“d’una riquesa i exquisidesa 
única”, que es podrà visitar. 
La primera fase, que costarà 
mig milió d’euros, acabarà a 
final d’any i s’ha sol·licitat un 
ajut a l’Estat per fer la sego-
na. La idea és obrir-ho al pú-
blic a finals de 2025.

Homenatge a la Lleva 
del Biberó sense cap 
supervivent present

Per primera vegada en 46 anys, 
cap supervivent de la Lleva del 
Biberó ha pogut participar en 
l’homenatge que cada 25 de 
juliol, dia de l’inici de la Batalla 
de l’Ebre, es fa en honor seu a 
la serra de Pàndols. El prota-
gonisme l’han assumit filles i 
fins i tot besnets d’alguns dels 
Biberons que no solien faltar, 
el dia de Sant Jaume, a la cota 
705 de la serralada terraltina. 

EL PINELL DE BRAI

L’any passat només Salvador 
Farrés, amb 102 anys, va acudir 
a l’homenatge. La seva filla Fina 
ha estat l’encarregada de fer un 
al·legat per la pau. També els 
joves que han participat en els 
camps de treball de memòria 
de Caseres i el Pinell, que s’han 
mostrat colpits en descobrir 
“massa munició” i fer-se cons-
cients de les milers de vides que 
es va cobrar el conflicte. (ACN)

El diputat republicà ebrenc, 
Albert Salvadó Fernandez, va 
ser escollit com a portaveu 
d’Esquerra Republicana de la 
comissió de la Sindicatura de 
Comptes del Parlament. Els 
membres de la comissió n’han 
validat el nom, proposat pel 
grup parlamentari d’Esquerra 
durant la constitució. El pas-
sat dimecres es van consti-
tuir les vuit comissions de la 
quinzena legislatura que dicta 
el Parlament per reglament: 

la de l’Estatut dels Diputats, 
Peticions, Matèries Secretes i 
Reservades, Reglament, Con-
solidació de Textos Normatius, 
Síndic de Greuges, Control de 
la Corporació Catalana de Mit-
jans Audiovisuals i Sindicatura 
de Comptes. Un cop arrenqui 
la legislatura, en cas d’investi-
dura, el Parlament constituirà la 
resta de comissions legislatives 
per a cada àmbit del Govern, a 
més de les que pugui crear el 
Ple durant el curs parlamentari.

POLÍTICA
Albert Salvadó, portaveu 

d’Esquerra de la comissió de 
la Sindicatura de Comptes
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En tot cas, a banda de la 
polèmica de la darrera nit, 
la valoració, feta diumen-
ge de la Festa del Renaixe-
ment va ser molt positiva 
en una edició que “va aple-
gar 225.000 visitants, i els 
espectacles van fregar el 
95% d’ocupació”. 
A la imatge superior, l’al-
calde de Tortosa, Jordi 
Jordan, i el regidor de la 
Festa, Víctor Grau, infor-
mant del balanç.

Junts critica la 
confrontació

Des del grup de Junts per 
Tortosa han acusat al govern 
municipal de ser qui “poli-
titza” els Abanderats quan 
“s’elimina” l’acte final del grup 
del programa oficial del Re-
naixement, “sense motiu ni 
justificació, o quan es fa servir 
la polèmica generada en les 
actuacions finals per atacar el 
principal grup de l’oposició”.
Junts reclama al consistori 
que “fomenti la bona relació 
entre les entitats” que parti-
cipen en la Festa del Renai-
xement, en lloc de “confron-
tar-les”. “Cal respectar el que 
cada associació i entitat de 
la ciutat decideixi, perquè les 
entitats de la ciutat són lliures 
d’expressar-se com creguin 
convenient”, reivindiquen des 
de Junts en un comunicat en 
el que també diuen que la-
menten l’incident ocorregut 
l’última nit de la Festa del Re-
naixement i aclareixen que el 
grup municipal de Junts per 
Tortosa no és ni la Colla Jove, 
ni el grup d’Abanderats.

POLÈMICA

Els grups del govern municipal de Tortosa, Movem-PSC i 
ERC, així com la CUP, demanen la dimissió del regidor 

de Junts, Domingo Tomàs
Els grups que formen el grup 
municipal de Tortosa, Mo-
vem-PSC i ERC, van emetre 
un comunicat dimecres recla-
mant la dimissió del regidor 
del grup de Junts a l’oposició, 
Domingo Tomàs, arran dels 
fets que van tenir lloc diumen-
ge a la nit durant l’acte final 
de la Festa del Renaixement. 
“Condemnem rotundament i 
expressem la perplexitat pel 
paper indigne del regidor”, 
que va ser denunciat per una 
suposada agressió física a un 
home de 75 anys, membre 
d’un dels grups que diumenge 
a la nit havia d’actuar, també, 
a la plaça de l’Absis. 

“És intolerable per a un càrrec 
electe”, argumenten. Recor-
den també que Tomàs va diri-
gir i va ser regidor responsable 
d’aquesta festa.
Els grups del govern munici-
pal també han volgut donar 
el seu suport “a totes les en-
titats, companyies i grups de 
la festa del Renaixement”. “Es-
pecialment, volem mostrar el 
nostre suport i escalf als grups 
que no van poder actuar diu-
menge a la nit a l’Absis: Ball de 
Cavallets al so de Gaiters de 
l’Aguilot, Va de Vent, l’Orde de 
l’Atxa, i Camí a la Cort, Lei Jo-
glars d'Ebre, i Abanderats de 
San Sepolcro.
Aquest dimarts, les quatre pri-
meres entitats van emetre un 
comunicat rebutjant l’actua-
ció de Tomàs pel que consi-
deren “menyspreu” i “l'abús” 
que van patir per part dels 
Abanderats, dels quals forma 
part Tomàs, allargant la seva 

actuació més enllà del pactat 
i impedint la seva.
“La Festa del Renaixement és 
una festa on tothom hi té ca-
buda. Seguirem treballant per 
una festa amb rigor històric, 
qualitat, pluralitat, inclusivitat 
i sostenibilitat”, han tancat.

L’Ajuntament acusa Junts 
“d’instrumentalitzar” els 
Abanderats i “rebentar” 
el final del Renaixement

Per la seua part, la CUP també 
ha exigit la dimissió del regi-
dor Tomàs per la seva actua-
ció en el final de festa del Re-
naixement de Tortosa.
Els cupaires han acusat Junts 
“d’instrumentalitzar” l’entitat 
dels Abanderats. (ACN)

allunyar-se del debat partidista 
“tan viciat a la capital del Baix 
Ebre”, reconeix que “la polè-
mica s’ha fet molt gran i jo no 
vull perjudicar cap entitat, ni a 
la ciutat, ni a la mateixa festa. 
No és la meva intenció. Vull 
contribuir a que les coses va-
gin el millor possible. Jo puc 
demanar disculpes a totes les 
persones que s’hagin pogut 
sentir ofeses, perquè tots i to-

Domingo Tomàs admet que “hi ha coses que no s’han fet bé per totes bandes”
i “demana disculpes” si ha ofès algú pels fets a la plaça de l’Absis

Domingo Tomàs, persona 
molt arrelada a la colla jove 
dels Abanderats i regidor de 
Junts per Tortosa, va mani-
festar dimarts a Ebredigital.
cat, que “tots plegats hem 
de fer una reflexió, perquè 
hi ha coses que no s’han fet 
bé per totes les bandes”. En 
les seves opinions sobre el 
succeït, manifestades “a títol 
personal”, segons precisa per 

tes som necessaris per fer gran 
Tortosa”. Tomàs no vol fer ban-
dera de la decisió de l’equip 
de govern de prescindir dels 
Abanderats en la clausura de 
la festa, modificant d’aquesta 
manera el costum dels dar-
rers anys. “L’entitat va prendre 
les seves decisions i ara no em 
pertoca a mi parlar sobre el fet 
que l’excloguessin”, apuntava. 
Però sí que vol deixar clar que 

“jo no tinc constància de la 
denúncia”, anunciada aquest 
dimarts, per una presumpta 
empenta a una persona gran 
durant els moments més ten-
sos viscuts a la plaça de l’Absis. 
“Els mitjans us en feu ressò, 
per la qual cosa entenc que 
algú ho filtra i vosaltres ho heu 
confirmat. Estic molt tranquil 
perquè no sóc conscient d’ha-
ver agredit ningú. I sobre això, 

hi ha molts testimonis que ho 
poden corroborar. Penso de-
fensar-me d’aquestes acusa-
cions i voldria saber qui hi 
podria haver al darrere”, dei-
xava caure, lamentant de pas 
que s’hagi “volgut focalitzar 
en mi part del que va succeir 
per part d’algunes persones. 
Hi ha hagut coses que entre 
uns i altres no hem gestionat 
bé”, tancava Tomàs.

225.000 
visitantsLa discòrdia

L’Algaravia de la Festa, que 
havia de tancar la 27a edició 
del Renaixement de Tortosa, 
aquest diumenge, passada la 
mitjanit, va acabar amb crits i 
xiulets del públic i l’empipa-
ment de les entitats culturals 
que havien d’actuar a la plaça 
de l’Absis. Segons l’alcalde, 
Jordi Jordan, el conflicte va 
esclatar quan els Abanderats 
van allargar en excés el “temps 

acordat” de la primera actua-
ció. De 15 a 40 minuts. L’alcal-
de va assegurar que el con-
sistori “va atendre la petició 
de diverses entitats” perquè 
un cop fet l’acte de cloenda 
de la Festa,  es continués amb 
l’Algaravia a la plaça de l’Absis. 
El consistori va fer un anunci 
d’aquest acte fora del progra-
ma, on es podrien veure les 
últimes actuacions breus de 
diversos grups. Segons l'ACN, 
els organitzadors i les entitats 
van acordar l’ordre i els temps 
d’actuació. En concret, els 

Abanderats de Tortosa actua-
ven primer i durant 15 minuts, 
seguidament tenien 6 minuts 
el Ball dels Cavallets al so dels 
Gaiters de l’Aguilot, Va de Vent, 
l’Ordre de l’Atxa, i els Joglars 
d’Ebre. Havien de tancar l’Al-
garavia els Abanderats de San 
Sepolcro amb 15 minuts, i el 
Camí a la Cort amb els 6 mi-
nuts finals. La primera actuació 
va superar els límits establerts, 
i llavors va arribar la controvèr-
sia, quan el regidor Domingo 
Tomàs va fer un discurs vestit 
amb la roba d’abanderat. Això 

va agreujar la divisió i l’enre-
nou. La versió dels Abanderats 
és que l’Algaravia final sempre 
anava a càrrec seu, però en-
guany no es va incloure en el 
programa oficial. Un fet que 
no va agradar. El president de 
l’entitat, Xavi Falcó, va dir que 
van comunicar a l’Ajuntament 
la seva intenció de fer l’actua-
ció de cloenda a l’Absis, com 
ha sigut habitual, i que com no 
estava al programa, van fer-ne 
difusió a través de les seves 
xarxes socials amb un vídeo 
que “es va viralitzar”.
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Es presenta un programa amb 
més de 170 actes

Els concerts de Miki Núñez, 
Pep Gimeno “Botifarra”, Ram-
paire i Paula Valls; activitats 
més tradicionals com el Con-
cert de Bandes o el Concurs 
de Vestits de Paper, i d’altres 
de nova creació per als més 
joves, són algunes de les 170 
activitats que conformen el 
programa de Festes Majors 
d’Amposta, del 9 al 18 d’agost.
La regidora de Festes, Anna 
Tomàs, afirmava que “l’acti-
vitat s’estendrà per diferents 
escenaris com l’antic pàrquing 
de les piscines, la plaça de 

FESTES SERVEIS
L’Hospital Comarcal amplia 
els serveis de ginecologia i 

obstetrícia

L’Hospital Comarcal d’Am-
posta (HCA) ampliarà els seus 
serveis de ginecologia i obste-
trícia a partir del setembre. Ho 
farà gràcies a la incorporació 
del doctor Francesc Pérez Ce-
rezuela, fins ara director-pro-
pietari de l’Institut Mèdic d’Am-
posta per a la Dona (IMAD), 
clínica especialitzada en trac-
tament ginecològic i obstè-
tric, que incorporarà els seus 
serveis a l’Hospital Comarcal. 
“Fa 8 anys vam crear IMAD, 

l’Ajuntament, la plaça del Cas-
tell o la zona del passeig Canal 
Marítim”. 
El tret de sortida el donaran 
l’acte de presentació de re-
presentants, conjuntament 
amb el pregó, que enguany 
anirà a càrrec de la remera 
olímpica Aina Cid.
El regidor Marc Fornós va 
destacar un programa d’actes 
taurins centrat a la zona de la 
Torreta, pel que fa als bous al 
carrer, i a la plaça de bous a 
les tardes, com s’ha fet en els 
darrers anys.

L’Ajuntament d’Amposta ins-
tal·la aparells d’aire condicio-
nat a tres aules de La Gruneta, 
completant així el 100% de les 
aules de la llar d’infants. La re-
gidora d’Educació, Núria Mar-
co, destacava que “l’objectiu és 
garantir el benestar dels infants 
durant els dies en els quals les 
temperatures són més ele-
vades, ja que l’activitat de les 
llars s’allarga durant tot el mes 
de juliol”. Amb l’actuació, que 
ha suposat una inversió d’uns 
8.000 euros, es completa la 
climatització de les dues llars 
municipals iniciada l’estiu del 
2022, i que ha suposat un cost 
total de 20.000 euros. 
Els pròxims mesos es posarà 
en marxa la supressió de bar-
reres arquitectòniques per fa-
cilitar l’accés a la mateixa llar.

SALUT

amposta

Amposta portarà a aprovació la continuïtat temporal de l’empresa Urbaser 
com a responsable de la neteja viària mentre s’acaben de redactar els nous 
plecs tècnics del contracte. Un acord que incorporarà un seguit de modifica-
cions substancials en la contractació per reforçar la prestació de serveis. L’al-
calde d’Amposta, Adam Tomàs, explicava que “malgrat la voluntat d’assumir 
la neteja per part de l’empresa de serveis municipals Amsermu, les diferents 
normatives de contractació pública, de personal o les limitacions que incor-
poren els pressupostos generals de l’Estat per a les administracions locals 
fan que en aquests moments encara no es disposi de l’estructura necessària 
per assumir la neteja des de l’empresa pública”. L’acord de continuïtat amb 
Urbaser passarà pel ple ordinari del mes de juliol i, un cop aprovat, tindrà una 
durada màxima de nou mesos o fins que es faci efectiva la nova adjudicació.

L’Ajuntament aposta per una nova 
licitació per millorar el servei de 

neteja viària i jardineria

L’Ajuntament 
completa la 

climatització 
de les llars 

d’infants

conjuntament amb la doctora 
Judit Barberà i altres profes-
sionals, per oferir els serveis 
d’atenció a les dones, i ara és 
moment de fer un pas més. 
Per això m’incorporo a l’HCA 
amb la voluntat de continuar 
treballant per donar una aten-
ció humanitzada i de proximi-
tat dirigida a les dones”. Pérez 
s’ha mostrat molt satisfet amb 
la notícia i ha qualificat d’extra-
ordinària l’atenció que actual-
ment ja es fa a l’Hospital”.

La primera fase dels pressupostos participatius #TuFasAmposta ha recollit 
una trentena de propostes de la ciutadania, on es podrien invertir 200.000 
euros del pressupost del 2025. A través de la plataforma https://amposta.
decidimcatalunya.cat/, durant el mes de juny i part de juliol, la ciutadania ha 
pogut fer arribar el que considera que són accions prioritàries i necessàries 
per a la ciutat i que es poden realitzar amb 200.000 euros del pressupost 
municipal. Ara, els serveis tècnics de l’Ajuntament estan fent revisió de ca-
dascuna de les propostes per garantir que són viables tant tècnicament com 
econòmica, i que s’ajusten a les condicions que havien de tenir.

La primera fase dels pressupostos 
participatius recull una trentena 

de propostes
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Nou Pla Local de la Joventut

El plenari d’aquest mes de juliol 
de l’Ajuntament de Deltebre va 
debatre diferents qüestions de 
present i de futur del municipi. 
Una d’elles va ser la presentació 
del Pla Local de Joventut 2024-
2028, el qual neix a partir de la 
participació ciutadana de més 
de 700 alumnes de l’institut de 

DELTEBRE
Deltebre Dansa

tanca edició amb gairebé
10.000 espectadors

El Festival Deltebre Dansa ha 
tancat la seva 19a edició amb 
gairebé 10.000 espectadors, 
més de 25 espectacles i la 
participació de prop de 300 
professionals de la dansa i el 
circ contemporani de 50 na-
cionalitats diferents. 
Durant dues setmanes, s’han 
pogut veure més de 25 es-

Deltebre, de la revisió del pla 
anterior, i de l’anàlisi i promoció 
de la Comissió #DeltebreJove. 
El Pla contempla fins a 93 ac  
cions desplegades en els àmbits 
del benestar, la formació, l’ocu-
pació, l’habitatge, l’emprenedo-
ria, l’oci i la cohesió social, i la 
sostenibilitat.

El Festival 
Cruïlla: “Festa 

de l’arròs”
El Festival Cruïlla celebrarà el 
5 d’octubre el primer ‘Cruïlla 
Delta de l’Ebre: Festa de l’ar-
ròs’. Serà la darrera parada 
fora de Barcelona del festival, 
després de l’èxit de les sego-
nes edicions a la Terra Alta i el 
Penedès, i la primera al Baix 
Segre. La proposta s’estendrà 
a diferents municipis deltaics. 
L’Aldea, Deltebre, Camarles, 
Sant Jaume d’Enveja, la Rà-
pita i l’Ampolla acolliran els 
concerts gratuïts d’Andrea 
Motis & Duo, Delafé, Pepet 
i Marieta, Dani Nel·lo & Or-
gan Trio, Myriam Swanson & 
Jordi Mena, i River Omelete. 
Amposta acollirà el concert 
de pagament de gran format, 
amb Antònia Font, Sopa de 
Cabra i Judit Neddermann. El 
festival també disposarà d’un 
“village gastronòmic” patroci-
nat per Arròs Montsià.

DELTA

pectacles al Parc Natural del 
Delta de l’Ebre. El festival 
destaca la participació de 30 
professors de prestigi naci-
onal i internacional, i la se-
tantena de persones que han 
participat en la Creació Del-
tebre Dansa 2024. 
La 19a edició s’ha celebrat 
entre el 8 i el 21 de juliol.

Demà dissabte, 27 de juliol, 
tindrà lloc una nova edició de 
la ja tradicional Festa Jove del 
Perelló, una diada pensada en 
clau perellonenca.
La festa començarà amb una 
cercavila matinal amb la Co-
lla Dolçainera i Gegantera Tria 
Capita. A la tarda, el Correbars, 
organitzat per la JUP, (Joven-
tut Unida del Perelló) i la Holi 
Colors amb la Festa de l’Escu-
ma al pàrquing de l’Escola de 
Música.
En caure el dia, l’esperat cor-
refoc de la colla local Foc a la 
Metxa.

Nova edició de la 
Festa Jove del Perelló

El Consell Comarcal del Baix 
Ebre ha iniciat el procés d’ela-
boració de tres nous plans co-
marcals que abordaran temes 
essencials per a la comarca: 
el Pla Comarcal de Dones, el 
Pla Comarcal LGTBIQ+, i el 
del Pacte del Temps, aquest 
últim centrat en la conciliació 
laboral i familiar.
Amb l’objectiu de garantir 
que aquestes iniciatives re-
flecteixin les necessitats i 
inquietuds reals de la ciuta-
dania, el Consell ha llançat 
una enquesta oberta a tota la 
comarca. Esta enquesta per-
metrà recollir les opinions i 
suggeriments dels habitants 
de la comarca, que seran fo-
namentals per a l’elaboració 
dels plans. Hi haurà temps 
durant tot l’agost per respon-
dre les enquestes, a les quals 
es pot accedir a través del 
QR disponible, i a través de la 
web del Consell Comarcal.

Es posa en 
marxa la ‘Gran 

Enquesta’ 

CONSELL

La infraestructura 
costarà 3 MEUR 

El Consell Comarcal del Baix Ebre 
construirà la depuradora de 

Paüls amb finançament de l’ACA

El Consell Comarcal del Baix 
Ebre i l’Agència Catalana de 
l’Aigua (ACA) han signat el 
conveni per construir la nova 
depuradora de Paüls, la ca-
torzena que hi haurà a la co-
marca. Amb aquest sistema es 
garantirà el sanejament de les 
aigües residuals del poble que 
s’aboquen al barranc del Toll, i 
es millorarà la xarxa hidrogrà-
fica que formen els barrancs 
de les Fonts (o de l’Arram), de 
les Valls i del Canal del Grau. 
El conveni signat per quatre 

anys, preveu l’execució de 
les obres per part del Con-
sell Comarcal, que finançarà 
l’ACA, amb una inversió d’uns 
3 milions d’euros. L’Agència 
també ha supervisat la redac-
ció del projecte constructiu 
“per garantir la funcionalitat 
i l’adequació de l’abocament 
de l’aigua tractada al medi”.

Així mateix, a la pista de l’Escola 
de Música i amb entrada gra-
tuïta, hi haurà diferents actua-
cions musicals i per a tots els 
gustos, des d’un grup de versi-
ons de rock, Ready to Rock, al 
Dj Jerome  de reggaeton i ur-
ban. Per a rematar la nit, el duo 
de Dj’s locals, Segarra & Melich, 
house i remember per als més 
decidits i noctàmbuls.
Una nit organitzada, també, 
per la Jup, una entitat de joves 
implicada i activa que uneix  
tota la joventut local.
Una festa jove per a tots els 
gustos i totes les edats.
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L’equip de Govern de Sumem 
per l’Ampolla demana a Mar-
ta Rovira que investigui inter-
nament el presumpte cas de 
suplantació d’identitat i as-
setjament per les xarxes, d’un 
regidor del grup municipal 
Millorem-ERC. La demanda 
de l’equip de govern de Su-
mem per l’Ampolla-Junts a 
Marta Rovira, secretària ge-
neral d’ERC, es va fer en una 
entrevista recent a l’alcalde 
de l’Ampolla, Francesc Ara-
sa, membre del grup Sumem 
per l’Ampolla–Junts, a Canal 
Terres de l’Ebre. Francesc 
Arasa va afirmar que, segons 
múltiples evidències que ja 
estan en mans del cos d’in-
vestigació dels Mossos d’Es-
quadra, “la presumpta gestió 
d’un perfil ‘anònim’ a la xarxa 
social Instagram està vin-
culat a un regidor de la po-
blació del grup de l’oposició 
pertanyent a ERC”. Segons 
el comunicat de l’equip de 
govern, “en aquest compte 
‘anònim’ es feien publicaci-
ons d’assetjament a regido-
res, a dones empresàries, i a 
determinades empreses del 
municipi, amb injúries, acu-
sacions de tracte de favor i 
malversament”.

L’AMPOLLA
“Presumpte cas 
de suplantació

d’identitat i 
assetjament per 

les xarxes”

L’Associació de Dones de 
l’Ampolla organitza una expo-
sició de pintures de teles que 
es podrà visitar des d’avui i fins 
al 28 de juliol, de 20 a 21.30 
hores, al Saló Parroquial.
La inauguració serà avui di-
vendres, a les 20 hores.
D’altra banda, dins de l’agen-
da d’estiu, cal informar que 
demà dissabte a la tarda tin-
drà lloc el 'Vine de Vins', de 19 
a 23h. És una nova edició de 

Exposició de Pintures de Teles, 
a l’Ampolla 

Amb la nova acció 
duta a terme s’ha

dotat el municipi de
500 metres més 

de carril bici

L’Ajuntament amplia amb 500 metres més la 
xarxa de carrils bici
L’Ajuntament de l’Aldea con-
tinua amb el procés de trans-
formació del municipi per 
adaptar-lo a les necessitats 
dels veïns i veïnes. 
En aquesta ocasió, es pre-
senta una nova acció duta a 
terme per la Regidoria d’Ac-
ció Urbana i Rural, a través del 
Regidor Pepe Caballé, amb la 
qual s’ha dotat el municipi de 
500 metres més de carril bici.
Xavier Royo, alcalde de l’Al-
dea: “Aquest nou tram s’in-
corpora a la ja extensa xarxa 
total de 7000 metres lineals 
de carrils bici i vies verdes 
dins del nostre municipi. La 
nova ampliació dels carrils 
bici, que uneix la zona dels 
equipaments municipals amb 
el passeig de Carvallo i el camí 
de l’Ermita, representa un pas 
més en el nostre compromís 
amb la mobilitat sostenible 
i amb el procés de transfor-

mació del municipi des del 
primer dia que vam entrar 
al govern aldeà. Aquest nou 
tram connecta amb la xarxa 
existent, que inclou l’avingu-
da Catalunya, l’Ajuntament 
i els carrils que s’uneixen al 
camí de l’Ermita i el passeig 
de Carvallo. D’aquesta mane-
ra, creem una xarxa contínua 
que facilita el desplaçament 
en bicicleta per tot el muni-
cipi”.
Royo ha expressat la seva sa-
tisfacció amb aquesta nova 
ampliació: “Estem molt con-
tents de poder oferir-la als 
nostres ciutadans, tant per la 
part de continuar millorant i 
transformant l’entorn del nos-
tre municipi, com també per 
proporcionar més opcions per 
passejar a peu o amb bici pel 
nostre poble. Aquesta realitat 
de la xarxa de carrils bici és 
un reflex del nostre compro-

I demà dissabte, nova 
edició de ‘Vine de Vins’ 
al carrer Vista Alegre

S’inaugura l’aparcament 
del barranc de Pixavaques, a 

l’Ametlla de Mar

mís amb un futur més verd i 
saludable per a tots i totes”. 
L’Ajuntament de l’Aldea con-
tinuarà treballant tant en la 
millora i ampliació de la xar-
xa de carrils bici, com amb la 
imatge per fer un poble millor 
per tots els aldeans i aldeanes.

la mostra de vins i gastrono-
mia que compta amb la par-
ticipació de diferents cellers i 
degustació de tapes.

L’Ajuntament de l’Ametlla de 
Mar va inaugurar la setmana 
passada, l’aparcament del bar-
ranc de Pixavaques. D’aquesta 
manera i, a partir d’ara, ja es 
podrà utilitzar aquesta zona 
per aparcar vehicles, situada 
en un dels accessos al nucli 
urbà, just al costat de l’accés 
al Càmping Nàutic i al CAP, 
amb entrada i sortida al tram 
final del carrer Llibertat. Des-
prés de dies treballant en el 

desbrossament i l’anivella-
ment del terreny, l’Ajuntament 
ja va obrir portes a l’aparca-
ment del barranc de Pixava-
ques. El terreny, d’uns 950 m², 
permet l’estacionament a una 
quarantena de vehicles turis-
tes. L’objectiu de l’actuació 
ha estat millorar la mobilitat i 
descongestionar el nucli urbà, 
sobretot en època estival, 
quan el municipi compta amb 
milers de turistes.

El Consorci d’Aigües de Tar-
ragona (CAT) va finalitzar amb 
èxit les primeres obres de re-
novació de la seva canonada 
principal d’aquest any. 
Entre el maig i el juny es van 
retirar i substituir tres tubs 
d’un tram de canonada a 
l’Ametlla i a l’Ampolla. Cada 
actuació es va executar en 
menys de 24 hores, i en cap 
cas es va registrar afectació 
en el subministrament d’ai-
gua.
La finalització d’aquestes 
obres de manteniment va 
coincidir amb les setmanes 
prèvies a l’inici de la tempo-
rada de més consum.

El CAT renova 
la canonada 

principal

L’ALDEA
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Inversió de 15 milions 
en carreteres

DIPUTACIÓ
Satisfacció amb la inversió 
d‘11 milions per iniciar la nova 
carretera de Poble Nou el 2025
La presidenta de la Diputació 
de Tarragona, Noemí Llau-
radó, i la diputada delegada 
d’Infraestructures del Territo-
ri, Iris Castell, han presentat 
les actuacions de millora a la 
seva xarxa viària previstes en 
el nou Programa quadriennal 
d’inversions a la xarxa local 
2024-2027, que s’aprova-
rà avui divendres al Ple de la 
institució.
Les representants d’Esquer-
ra Republicana han explicat 
que el programa inclou 15 
actuacions amb un pressu-
post aproximat de 27,79 mi-
lions d’euros (9 més que en 
el quadrienni anterior), i on 
destaca el condicionament 
de la carretera que uneix la 
Ràpita amb Poble Nou del 
Delta (Amposta) i el Trabu-
cador, amb una inversió d’11 
milions d’euros i 10 km de 
recorregut.
La inversió de 15 milions 
d’euros en carreteres que 
farà la Diputació a les Terres 
de l’Ebre, “és la més impor-
tant que ha fet la institució 
en aquest àmbit  les darreres 
dècades a la regió ebrenca, 
destacant la prevista a la car-
retera T-2021 entra la Ràpita, 

el Poble Nou i el Trabucador”. 
La diputada republicana am-
postina i delegada d’Infraes-
tructures, Iris Castell, sobre el 
condicionament de la carre-
tera del Poble Nou del Delta 
ha manifestat que “després 
de massa anys d’oblit i desa-
tenció, Esquerra Republica-
na hem donat resposta a allò 
que havíem reivindicat des de 
l’oposició, i després  adquirit 
com a compromís d’ençà que 
vàrem assolir la presidència 
de la Diputació l’any 2019: re-
soldre la demanda i necessitat 
històrica de fer una carretera 
digna i segura per connectar 
amb el Poble Nou del Delta”.
La futura T-2021 eixamplarà 
la via en 7,8 quilòmetres, es 
milloraran les interseccions, 
es construiran dues rotondes 
i un itinerari segur per a via-
nants i ciclistes.
“Malgrat les limitacions dels 
terminis i tràmits administra-
tius, i la complexitat i entre-
bancs dels canvis i actuacions 
que es requerien, ara ja po-
dem dir que, superats tots els 
obstacles i pressupostant una 
inversió rècord, farem possi-
ble que l’any 2025 comencin 
les obres”.

“Inversió històrica”

La presidenta de la Dipu-
tació de Tarragona, Noemí 
Llauradó, va destacar que 
la inversió històrica que farà 
la Diputació a les Terres de 
l’Ebre, “és la més alta en 
carreteres en els últims vint 
anys al territori”.
A l’Ebre, a més, també es 
condicionarà la travesse-
ra de Bítem (T-301) amb 

500.000 euros; la travesse-
ra de Benissanet (T-324) del 
límit de la Terra Alta a Móra 
d’Ebre per Miravet, amb 1,3 
M€; la carretera TV-3032 de 
la Serra d’Almos a l’N-420 
per Darmós, amb 1,5 M€;, i 
es faran dues rotondes a la 
intersecció de la carretera 
TV-3025 i l’N-340 a l’Ametlla 
de Mar, amb 700.000 euros.
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MAS DE BARBERANS GODALL

El municipi de Godall celebra 
les seves Festes Majors en ho-
nor a Sant Salvador i Sant Roc, 
amb una setmana plena d’ac-
tivitats per a tots els públics.
Matilde Martínez Sallés, edi-
tora d’Edicions Godall, serà la 
pregonera. La Festa serà del 5 
al 12 d’agost de 2024.

ALCANAR

Torna el festival “La Mar 
de Música” a Alcanar i les 
Cases. Enguany s’inaugura 
amb la participació de Del-
ta Chamber Music Festival, 
que serà l’encarregat de 
donar el tret de sortida a la 
tercera edició del festival.
L’acte inaugural tindrà lloc 
avui divendres al Teatre 
Auditori J.A. Valls Subirats 
d’Alcanar, amb el concert 
“Tessel·les”. El festival con-
tinuarà amb actuacions els 
dies 27 i 28 de juliol, i el 2 
d’agost a les Cases d’Al-
canar, oferint quatre dies 
plens de música de qua-
litat. L’Ajuntament d’Al-
canar, compromès amb 
la promoció de la cultura 
musical, aposta per audici-
ons de música instrumen-
tal, principalment a l’aire 
lliure, aprofitant les nits 
d’estiu.

Compte enrere per la vint-i-
unena edició del Racó dels 
Artesans, la fira Monogràfi-
ca de Mas de Barberans que 
tindrà lloc el cap de setma-
na del 3 i 4 d’agost, i que 
converteix aquest municipi 
en un veritable punt neu-
ràlgic de la creació artesana 
de primer nivell. La diversi-
tat de tècniques, materials 
i procedències és el segell 
distintiu d’aquesta fira, que 
al mateix temps és un apa-
rador dels processos de cre-
ació artesana, i que compta 
amb un públic cada vegada 
més sensibilitzat per la qua-
litat del producte fet a mà i 
la sostenibilitat ambiental. 
L’esdeveniment està orga-
nitzat per l’Ajuntament i el 
Centre de Desenvolupament 
Rural Museu de la Pauma.

Nova edició 
del Racó dels 

Artesans

Matilde 
Martínez, 

pregonera

“La Mar de 
Música”

SANT JAUME

Durant la setmana festiva, un 
dels dies més emotius és el 
dedicat a la Gent Gran. Es va 
fer un homenatge en general, 
i en concret a la dona i l’home 
més grans del poble: la Sra. 
Dolores Úbeda Gironès, i el Sr. 
Manuel Masià Casanova.

Homenatge a la Gent Gran

Les Festes seguiran fins diu-
menge. Destacar també que 
l’Ajuntament ha adaptat l’edi-
fici de l’antic ajuntament, a la 
plaça 23 de Juny, com a nova 
comissaria de la Policia Local. 
Un lloc cèntric i que permetrà 
que hi hagi més proximitat. 

SANTA BÀRBARA
El I Concurs de Colles ha 
activat les Festes Majors 

Santa Bàrbara va viure 10 
dies molt actius amb la ce-
lebració del I Concurs de 
Colles, una competició que 
va destacar per la seva gran 
participació durant la Festa 
Major. 
Amb un total de 20 colles 
inscrites, el concurs va 
aconseguir reunir més de 
350 planers i planeres que 
es van abocar en tots els 

actes i les proves programa-
des, convertint les festes en 
una setmana molt intensa. 
L’organització va fer un ba-
lanç molt positiu d’aques-
tes festes. La seva intenció 
era clara des del principi: fer 
unes festes més participati-
ves, unir tot el poble, crear 
vincles i, sobretot, gaudir de 
les festes, del seu poble i de 
la seva gent. “Han assolit els 

Les Cases: Dones i Mar

Les Cases va viure la III edició 
de Dones i Mar, amb un dia 
més de programació gràcies 
a l’èxit de l’any passat. Expo-
sició d’objectes antics, tau-
la rodona, cantina marinera, 
entre altres activitats, van ser 
protagonistes d’una jornada 
festiva i divulgativa.
La tercera edició de Dones i 
Mar va tenir lloc el cap de set-
mana passat, al voltant de la 
biblioteca, un espai idíl·lic de 

la vila marinera.
Mar Sancho, regidora de les 
Cases i de Polítiques d’Igual-
tat, va destacar la importància 
d’aquesta jornada: “Aquest es-
deveniment no només celebra 
el treball de les dones al mar, 
sinó que també ens recorda 
la seva contribució històrica 
i contínua al nostre poble. És 
un reconeixement merescut 
que fa valdre la seva tasca al 
llarg dels anys”.

ALCANAR

seus objectius, especial-
ment, el de passar-ho bé”. 
Així mateix, l’organització 
publicava un comunicat 
agraint la implicació de to-
tes les colles. El concurs va 
culminar amb el lliurament 
de premis, atorgant la ter-
cera posició a la colla “An 
tam d’anar”; la segona, a “La 
Brigada”; i, la primera, a “Ja-
monxs”. (La Plana Ràdio)
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S’acosten les Nits a la 
Baranova

Tivissa organitzarà per desè 
any consecutiu les Nits a la 
Baranova. 
La plaça més emblemàtica 
d’aquest municipi riberenc 
acollirà 4 concerts, les  nits 
de dissabte del mes d’agost. 
El baríton Àngel Òdena, la 
soprano Mireia Tarragó i el 
cantautor Joan Rovira són 
alguns dels noms més des-

tacats. Però també hi hau-
rà una nit dedicada al jazz i 
una altra a bandes sonores 
de pel·lícules. La novetat 
d’enguany serà que també 
s’oferiran tastos de vins i de 
menjar. S’acaba la Festa Ma-
jor, però el cap de setmana 
següent, dia 3 d’agost, s’ini-
cien les Nits a la Baranova. 
(Ebredigital.cat)

CULTURA

Aquesta setmana ha comen-
çat el rodatge de la sèrie 
‘Terra Alta’, adaptació de la 
novel·la homònima de l’es-
criptor Javier Cercas, obra 
que va guanyar el Premi Pla-
neta. És un thriller policíac 
que té com a punt de partida 
l’assassinat de dos impor-
tants empresaris catalans. 
S’haurà de fer càrrec de la 
investigació un policia amb 
un passat ocult. 
Creada per Eligio R. Montero 
i dirigida por Eduard Cortés, 
‘Terra Alta’ es una sèrie origi-
nal Movistar Plus+ en col·la-
boració amb Secuoya Studi-
os. La sèrie, protagonitzada 
per Miguel Bernardeau, es 
rodarà durant 14 setmanes 
en diverses localitzacions de 
Catalunya (Barcelona i Terra 
Alta).

Comença
el rodatge 
de la sèrie 
‘Terra Alta’

Inauguració de la remodelació 
del carrer Portell i de la nova 
Oficina de Turisme

La vicepresidenta del Go-
vern, Laura Vilagrà Pons, va 
participar en la inauguració 
de la remodelació del carrer 
del Portell i de la Pujada de 
l’Empedrat. Unes obres que 
han comptat amb una sub-
venció del Pla Únic d’Obres i 
Serveis de Catalunya (PUOSC) 
de 171.769,83 euros. Durant la 
seva intervenció, la vicepresi-
denta va explicar que “el Go-
vern està sempre al costat dels 

ajuntaments per donar sortida 
a projectes emblemàtics com 
el de Tivissa”, i va afegir que 
tot i que “és important posar 
en valor el patrimoni i tota la 
vàlua que té el municipi, tam-
bé ho és mantenir en bon es-
tat els seus carrers”. Més tard, 
la vicepresidenta, acompa-
nyada de la directora general 
de Turisme, Marta Domènech 
Tomàs, va visitar la nova Ofici-
na de Turisme. 

TIVISSA

Amb el tradicional pregó, a càrrec de Núria Llop Rubio, Benissanet va donar 
dimecres el tret de sortida a les Festes Majors de Sant Jaume 2024. L’espor-
tista benissanetana porta una llarga i exitosa trajectòria en el món del futbol 
femení. Els actes duraran fins diumenge. Així mateix, a Tivissa viuen este cap 
de setmana la recta final de les festes, mentre que a Arnes es van acabar ahir 
amb el sopar de fi de festa al frontó. Altres municipis com la Torre de l’Es-
panyol estan immersos en la festa Major. A les imatges, l’acte del pregó de 
Benissanet, i també de la jornada en la qual Maria José Arasa Favà, la primera 
dona metge a Arnes, va fer el pregó al municipi arnerol, diumenge passat. 
Per la seua part, a Móra la Nova les festes començaran demà dissabte, dia 
27 de juliol, i s’allargaran fins el 5 d’agost. Salvador Alegria serà el pregoner 
d’aquestes festes.

Festa Major en honor a Sant Jaume

Benissanet

Arnes
Salvador Alegria, el pregoner 

de les Festes Majors de Móra la Nova.
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FERRAN ROSICH
REGIDOR DE RESIDUS I TRANSICIÓ ENERGÈTICA DE MÓRA LA NOVA 
“EL COOPERATIVISME D’UNA POBLACIÓ POT TIRAR ENDAVANT 
EL QUE SIGUI, COMENÇANT PEL CONSUM COMPARTIT D’ELECTRICITAT”

En ple canvi climàtic, 
minimitzar la petjada de 

carboni, fomentar l’estalvi 
energètic i utilitzar energies 
alternatives s’ha convertit 
en una prioritat per a moltes 
institucions i entitats.

Per això l’Ajuntament de Móra 
la Nova, a la Ribera d’Ebre, està 
fomentant la creació d’una co-
munitat energètica, esdevenint 
un cas exemplificador per a 
altres ajuntaments de dimen-
sions similars. Ferran Rosich és 
regidor de Residus i Transició 
Energètica de Móra la Nova, i 
explica tots els detalls de la ini-
ciativa en aquesta entrevista en 
exclusiva per al Diari Més Ebre.

Ferran, com va sorgir 
l’oportunitat de crear la co-
munitat energètica de Móra 
la Nova? 
A partir de 2021-2022, quan 
va esclatar la guerra d’Ucraïna 
que va derivar en l’encariment 
de preus tant del gas com de la 
llum, a l’Ajuntament de Móra la 
Nova la factura de l’energia gai-
rebé doblar el seu import. Per 
tant, vam començar a fer ges-
tions i demanar subvencions 
per instal·lar parcs solars i fer 
autosuficients els edificis mu-
nicipals. Vam començar creant 
dos parcs solars a la teulada de 
l’Institut 3 d’abril, que en prin-
cipi eren d’autoconsum per a 
edificis municipals, però el Mi-
nisterio de Transición Ecológi-
ca y Reto Demográfico ens va 
atorgar una subvenció per tal 
de crear una comunitat ener-
gètica de consum compartit 
amb veïns. Arran d’això ens vam 
posar a treballar. De moment 
hi ha poques iniciatives com la 
nostra. A la Ribera d’Ebre som 
els primers i a Catalunya n’hi ha 
3 o 4. 

És complex el procés de 
crear una comunitat ener-
gètica?
Sí. Ho és perquè primer cal 
organitzar les comunitats de 
veïns en forma de cooperativa 
en la qual participen diferents 
socis i parts econòmiques. A 
banda, els ajuntaments tenim 
uns requisits a complir per 

concretar com gestionar això, 
amb uns límits d’intervenció i 
legals. L’empresa que va gua-
nyar la licitació per crear els 
parcs solars a l’IES 3 d’abril ens 
va dir que podíem agafar uns 
kW d’aquest parc solar i treu-
re plaques a licitació pels veïns 
perquè puguin optar a 1kW de 
potència per al seu habitatge. 
La mateixa empresa va gestio-
nar les bases del concurs, i l’11 
de juliol vam fer una reunió in-
formativa, obrint el període de 
sol·licituds que s’allargarà fins 
el 7 de setembre.

Per tant, ara esteu en el 
punt de donar a conèixer 
al veïnat què és el que feu i 
com s’hi poden adherir? 
Des de l’11 de juliol el veïnat pot 
entrar una sol·licitud a l’Ajunta-
ment demanant que vol optar 
a una placa fotovoltaica d’1 
kW. Ara estem a l’expectativa 
de quantes sol·licituds rebrem. 
De vegades a les persones ens 
costa fer el pas per fer canvis, 
però a la reunió informativa 
vam incidir molt en què el ve-
ïnat no tindria canvis de co-
mercialitzadora, i que la única 
cosa que faríem seria vincular 
el CUPS, és a dir, el Codi Uni-
versal del Punt de Subminis-
trament que apareix a la factu-
ra amb la placa solar. La resta 
és tot igual. Per tant, el veïnat 
només ha d’entrar a la web de 
l’Ajuntament i omplir el for-
mulari de sol·licitud de la co-

munitat energètica. Llavors, el 
6 de setembre, quan tanquem 
el període, depèn del nombre 
de sol·licituds que haguem re-
but, decidirem a qui se li lliura 
aquest kW.

Com fareu l’assignació 
d’aquest kW? 
Hem establert uns paràmetres 
i unes bases amb uns criteris, 
a partir dels quals, es farà el re-
partiment. Si hi ha més sol·lici-
tuds que kW disponibles farem 
un sorteig públic, legal i trans-
parent. Hem posat a disposició 
dels veïns 37 kW, dels quals, 
10 són per famílies que puguin 
patir pobresa energètica o risc 
d’exclusió social. Tanmateix, si 
no esgotéssim aquests 10 kW, 
immediatament entrarien en la 
licitació, igual com els altres. En 
cap moment es perdrà cap kW.

Els veïns que poden entrar 
en aquesta comunitat ener-
gètica, han de tenir casa 
seva a una certa distància 
de les plaques solars? 
Tenim la sort que Móra la 
Nova és un municipi que està 
bastant agrupat i no hi ha 
habitatges fora del radi de 2 
quilòmetres on hi ha el parc 
solar. Per tant, hi entra tot 
el veïnat de Móra la Nova. El 
municipi queda cobert per-
què, amb l’esforç que s’està 
fent optant per l’energia re-
novable, es va ampliar el radi 
d’acció d’1 a 2 km.

Quina campanya esteu fent 
perquè la gent ho entengui 
i s’hi adhereixi?
El primer que cal deixar clar és 
que estem fent una prova pi-
lot, un inici que volem que vagi 
endavant. Llavors, d’acord amb 
l’expectativa de demanda que 
tinguem, estem disposats a fer 
més parcs solars. Pel que fa a 
l’estalvi, una placa està licitada 
en 90€ anuals i al l’estalvi serà 
d’uns 140 o 150 euros cada any 
i parlem en diners i no en re-
ducció de CO2, que també és 
molt important. Al final, si una 
persona viu en un edifici amb 
veïns, per instal·lar plaques pri-
mer cal fer una comunitat de 
veïns, posar-se tots d’acord i 
fer una inversió que no és bara-
ta. En canvi, amb la comunitat 
energètica no cal fer cap inver-
sió perquè ja la fa l’ajuntament. 
Només cal pagar la placa amb 
la licitació i obtenir aquest kW.

També és molt interessant 
el fet que esteu creant un 
model...
En la reunió del dia 11 vam veu-
re que, a part de l’estalvi ener-
gètic, es crea una comunitat de 
persones en la qual es debaten 
molts conceptes sobre electri-
citat que la gent no sap perquè 
en general no sabem llegir una 
factura de la llum. L’altra factor 
interessant és que l’Ajuntament 
també tindrà un gestor energè-
tic que assessorarà sobre temes 
d’estalvi i altres dubtes que pu-

guin sorgir. Al final volem crear 
comunitat i que es comenci a 
veure que el cooperativisme 
d’una població pot tirar enda-
vant el que sigui, començant 
pel consum compartit. Penso 
que aquesta és la idea.

A nivell econòmic, què re-
presenta per l’Ajuntament 
de Móra la Nova engegar 
aquesta acció?
Com a Ajuntament treballem 
moltíssim per aconseguir totes 
les subvencions que poden i 
que l’Ajuntament hagi d’aportar 
pocs recursos propis. Tenim la 
gran sort que ara hi ha moltes 
ajudes a nivell europeu i esta-
tal per accions com aquesta. A 
part, a la Ribera d’Ebre també 
tenim els Fons de Transició Nu-
clear. Tot això està molt alineat 
en promoure estalvi energètic 
creant energia sostenible. Per 
tant, podem dir que per l’Ajun-
tament, aquesta acció pràcti-
cament no ha tingut cost d’in-
versió. I com que volem seguir 
en aquesta línia, hem aconse-
guit un altre parc fotovoltaic 
que tenim instal·lat al polígon 
dels Aubals i que estarà con-
nectat en breu. Això, només en 
edificis municipals, ens suposa 
un estalvi d’uns 46.000 euros, 
que per a un Ajuntament com 
el nostre son molts diners.

La vostra acció és exempli-
ficadora i aplicable a altres 
municipis de la mateixa 
mida o semblant...
Està clar. Al final l’acció consis-
teix en tenir parcs fotovoltaics, 
crear les bases i criteris per a 
repartir els kW i tenir una po-
blació que estigui ubicada tota, 
o almenys la seva major part, 
dins el radi d’acció del parc fo-
tovoltaic. Ara esperem que fins 
el 6 de setembre arribin moltes 
sol·licituds i que això ens faci 
també tirar endavant més pro-
jectes com aquest.
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“ESTÀ OBERT
EL PERÍODE 

D'INSCRIPCIÓ”
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Usuaris i alcaldes 
plantegen connectar la 
ciutat de Tarragona a 

l’alta velocitat o 
aprofitar la via de 
Valls-Picamoixons

MOBILITAT
Exigeixen a Renfe alternatives per 
tren i carretera davant del tall de via 
previst durant cinc mesos
El tall del corredor mediterra-
ni ferroviari a l’altura de Roda 
de Berà, que durarà cinc me-
sos i està previst per la tar-
dor, ha encès les alarmes dels 
usuaris i alcaldes del Camp 
de Tarragona i les Terres de 
l’Ebre. Amb un servei que 
acumula incidències i críti-
ques, temen que les obres per 
adaptar la via perquè hi cir-
culin mercaderies, dificultin 
encara més la mobilitat, so-
bretot, amb l’àrea metropoli-
tana de Barcelona. En un acte 
convocat per la plataforma 
Dignitat a les Vies i Promoció 
del Transport Públic (PTP), 
han plantejat propostes com 
connectar Tarragona amb la 
línia d’alta velocitat per arri-
bar a Barcelona o aprofitar la 
línia de Valls-Picamoixons, a 
banda d’un servei alternatiu 
per carretera. També recla-
men una taula de seguiment 
amb Renfe i Adif. 
En paral·lel, creuen també 
que cal reinstaurar el servei 
entre Tortosa i Cambrils, amb 
parades intermèdies fins ar-

ribar a l’estació de Camp de 
Tarragona per aprofitar els 
combois d’alta velocitat, així 
com garantir suficients places 
del tren Avant fins les Terres 
de l’Ebre, permetent el seu ús 
amb els bitllets i abonaments 
actuals, almenys fins que aca-
bi el tall. 
Les entitats d’usuaris no es 
resignen a gestionar el pro-
blema d’immediat, i també de-
manen avançar cap a millores 
un cop executades les obres. 
“Tenim tot el sistema ferroviari 
quotidià amb una quantitat de 
problemes que venen de fa 30 
anys enrere. No s’hi va invertir 
pràcticament: 55.000 milions 
amb AVEs i només 6.000 en la 
xarxa convencional de l’Estat, 

la meitat a Madrid. Tenim un 
problema principal que és la 
manca d’inversió”. (ACN)

Fiscalia assegura que 
l’investigat va fer les 
obres sense llicència i 

en sòl no 
urbanitzable

Jutgen un home per construir 
dos porxos i una piscina en 

una finca al Parc Natural
dels Ports, a Roquetes

Aquest dilluns, l’Audiència de 
Tarragona ha jutjat un home 
per fer obres sense llicència 
en un terreny no urbanitza-
ble, en una finca situada dins 
de l’Espai d’Interès Natural 
dels Ports i inclòs en la Xarxa 
Natura 2000, a Roquetes. 
Fiscalia l’acusa d’un delicte 
contra l’ordenació del terri-
tori, ja que sosté que es va 
ampliar la planta baixa d’un 
immoble, es van construir 
dos porxos, es van fer fines-
tres i portes a la façana, així 
com una piscina, on hi havia 
una bassa. 
El juny de 2016, agents rurals 
van detectar els treballs. El 

ministeri públic demana una 
pena de cinc anys i sis mesos 
de presó, i una multa de més 
de 10.000 euros. La defensa 
ha sol·licitat l’absolució, al·le-
gant que s’han restaurat les 
edificacions ja existents.
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terres de l’ebre

terres de l’ebre
MÉS NOTÍCIES

* ULLDECONA: Lorena 
Roldán deixarà el Parla-
ment per ser senadora au-
tonòmica. L’escó l’ocuparà 
la portaveu del PPC a Ull-
decona, Isabel Salas.

* TIVENYS: L’Ajuntament 
ha informat que en les 
properes setmanes “inicia-
rem obres de millora a les 
instal·lacions de l’Escola La 
Pineda, unes millores molt 
esperades i que són un pas 
endavant importantíssim 
per aquest espai tan sig-
nificatiu del nostre poble. 
L’objectiu és el de clima-
titzar les instal·lacions, el 
conjunt d’aules i espais, 
amb aparells d’aire acondi-
cionat, i esdevenir així una 
escola totalment climatit-
zada”. Les millores són per 
un import de 46.485€.

* LA SÉNIA: L’Ajuntament 
informa que s’ha obert 
el termini per presentar 
ofertes per al concurs de 
la concessió del bar del 
camp de futbol. La dura-
da del contracte és de 5 
anys amb possibilitat d’1 de 
pròrroga. Termini de pre-
sentació d’ofertes és fins 
el 29/07/2024, a través de 
la Plataforma de Serveis de 
Contractació Pública, de 
manera electrònica. 

* BATEA: Del 2 al 7 d’agost 
la localitat de la Terra Alta 
viurà la Festa Major. Dis-
sabte dia 3 (19 hores) tin-
drà lloc la XI Festa del Vi, 
amb el tast de vins de la 
DO Terra Alta

* LA SÉNIA: La setmana 
passada, Josep Font, di-
rector del Memorial De-
mocràtic, i el director ter-
ritorial de Justícia, Lluís 
Montull, “van visitar i van 
quedar sorpresos pel con-
tingut i el potencial del 
nostre Camp d’Aviació i del 
CASH. La Guerra Civil con-
tada des dels nostres equi-
paments és singular. Indis-
pensable conèixer-nos i 
per entendre el desenvolu-
pament del conflicte”.

* ULLDECONA: L’AP-7 
va recuperar la normali-
tat la matinada de dimarts 
després de la fuita d’àcid 
clorhídric provocada pel 
xoc entre dos camions. La 
via va estar tallada en amb-
dós sentit durant hores.

En un minut 

FESTES MAJORS

A la plana 11 informàvem de 
les festes en honor a Sant 
Jaume que es viuen en muni-
cipis de la Terra Alta i la Ribera 
d’Ebre. A les comarques del 
Baix Ebre (Xerta i Camarles) o 

Dia del patró

al Montsià (la Ràpita i St. Jau-
me), ahir també es va celebrar 
el dia del patró. A les imatges, 
l’ofrena de la Ràpita i també la 
de Sant Jaume d’Enveja.
Fotos: Ajunta la Ràpita/Salvador Llambrich

Tret de sortida 
als actes festius

AMPOSTA
El Govern homenatja les 
víctimes i combatents de la 
Batalla de l’Ebre

L’homenatge va tenir lloc a la 
Torre de la Carrova (Amposta), 
un indret significatiu per a la 
contesa, atès que en només 
18 hores hi van perdre la vida 
més de 1.300 soldats d’amb-
dós exèrcits. “La memòria de-
mocràtica ha de ser una esco-
la de ciutadania; cap jove, cap 
persona d’aquest país que no 
ha viscut la guerra ni la dicta-
dura ha d’ignorar que els drets 

i les llibertats de les què gau-
dim avui són el resultat d’una 
lluita sorda i constant, i d’un 
compromís antifeixista”, va dir 
la consellera de Justícia, Drets 
i Memòria, Gemma Ubasart i 
González. La Torre de la Car-
rova, declarada Monument 
Històric i Artístic d’Interès Lo-
cal, és un dels espais més re-
presentatius de la brutalitat de 
la Batalla de l’Ebre.

Visita del ministre Jordi 
Hereu a la planta de Cemex

Les empreses del sector del 
ciment han presentat 12 pro-
jectes tractors a la primera 
convocatòria de la línia 1 del 
PERTE de descarbonització 
industrial, amb una inversió 
que supera els 234,7 milions 
d’euros. En total, aquestes 
inversions permetrien evitar 
l’emissió de 572.000 tones 
de CO2 a l’any, equivalent al 
10% de les emissions de les 
empreses sol·licitants. Les da-
des s’han conegut coincidint 
amb la visita del ministre Jordi 

Hereu, a la planta de Cemex 
a Alcanar, a la qual se li han 
concedit tres milions d’euros 
en subvenció dins la línia 1 
del PERTE de descarbonitza-
ció industrial. Amb el projecte, 
l’empresa evitarà l’emissió de 
33.711 tones equivalents de 
CO2 a l’any. Un cop finalitzada 
la visita a Cemex, el ministre 
s’ha traslladat a la Ràpita on 
ha pogut comprovar de pri-
mera mà els avenços al Pla de 
Sostenibilitat Turística a Desti-
nació (PSTD) Ròtula Delta.

ALCANAR

Masdenverge va viure ahir el 
tret de sortida als actes festius 
amb la prefesta. Avui s’inicia-
ran les Festes Majors. 
Demà dissabte,  a les 20.45 
hores, tindrà lloc el pregó de 
festes a càrrec de Joan Fran-
cesc Ferré Barberà. Posterior-
ment, la presentació de les 
reines, pubilles i mossos. 

MASDENVERGE

Guillem Carles, Regidor de 
Festes, manifestava que “hem 
treballat amb tot el cor per 
organitzar unes festes ple-
nes d’activitats per a tothom, 
pensades per fer-nos riure, 
ballar, i sobretot, per enfor-
tir els llaços que ens uneixen 
com a poble! Bones Festes 
Majors!”.
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HERNAN I PIÑOL, 
TOP SECRET   
Sembla que tinc una bola de 
vidre; vaig dir fa uns mesos a 
Top Secret que si Miquel Piñol 
deixava el càrrec com a delegat 
de la Federació, un dels candi-
dats per rellevar-lo podria ser el 
noi de Benifallet, Paul Folqué, 
que va treballar a la Federació 
en el departament de comuni-
cació de presidència i ara està a 
l’ajuntament de Roquetes. 
No sé si vaig encertar si Pau 
seria el delegat però el seu nom 
va estar a la llista final. En tot 
cas, ell respon en silenci.
Piñol se’n va de la delegació per 
a un nou càrrec de responsa-
bilitat que de moment és top 
secret. Se’n va un bon home 
que ha tingut tres anys molt 
difícils i ha rebut òsties per tot 
arreu i ha passat nits sense 
dormir. Hernan era ja candidat 
abans de les últimes eleccions. 
Té bon cartell, és un geni del 
món  digital i té un somni: viure 
a Nova York. 

De moment tindrà reunions a 
Barcelona. Em consta que vol 
canviar algunes coses, i vol 
escoltar més els clubs. I apro-
ximar als que estan més lluny. 
Molts moviments: el retorn 
de Pau a les nostres terres, 
Otero, empleat de la delegació, 
es jubila, Piñol a Barcelona i   
Hernan salta del trapezi sense 
xarxa. 
Un dels reis de la ràdio surt de 
la Ràpita i tindrà veu cantant 
a la Federació. Les catifes de 
la Federació es mouen més 
que mai, tothom vol el poder 
i el dia que Soteras se’n vagi 
sortiran coses sorprenents.

CELMA

RELLEU A LA 
DELEGACIÓ 
EBRENCA DE LA 
FEDERACIÓ 
Han passat uns dies del 
comunicat del relleu a la dele-
gació ebrenca de la Federació 
Catalana de Futbol. La meua 
opinió és que, aparentment, 
tot ha anat molt ràpid. Potser 
només és una sensació. 

Potser era una decisió mas-
tegada des de fa temps i que 
fins que no es va confirmar en 
junta directiva no es va poder 
fer oficial. En tot cas, a mi 
m’ha agafat per sorpresa. 

Piñol ha estat un delegat a 
qui no se li pot negar la passió 
i la il.lusió amb les que ha 
portat el càrrec en els darrers 
anys. I no ha viscut una 
època tranquil.la per totes 
les conseqüències que per les 
competicions va comportar 
la pandèmia. Penso que, en 
general, ha estat a prop. Des 
d’aquí el meu agraïment pel 
tracte de tot este temps. Ha 
estat molt correcte. Ara es diu 
que tindrà altres atribucions, 
nous reptes i noves il.lusions, 
a la Junta Directiva a Barcelo-
na. En qualsevol cas, seguirà 
sent directiu ebrenc a la junta 
directiva de la Federació.  

Enmig de tot plegat, arriba 
el rapitenc Hernan que anys 
enrere ja va sonar que podia 
ser una opció com a delegat. 
Finalment ho ha estat. Her-
nan és una persona amb ex-
periència en el camp directiu i 
de la comunicació. Em sembla 
una bona opció. Comença una 
nova etapa amb nou delegat. 

MICHEL
EL MARIANO TOHA 
ES JUGARÀ EL 25 
D’AGOST  
En l’edició d’enguany, el pres-
tigiós torneig el disputaran el 
Tortosa Ebre, el Camarles, la 
Rapitenca i el conjunt amfitrió, la 
UD Remolins Bítem.  

GRAN JOAQUIN 
CELMA: NOU 
ESPECIAL 
PLANTILLES  
Joaquin Celma, un any més, ens 
sorprèn amb l’especial plantilles 
que podeu trobar a les planes es-
portives de Més Ebre. La d’avui 
és la tercera entrega. A més del 
llistat de jugadors, a través del 
qual es poden comprovar les 
novetats que cada plantilla té 
fins al moment, Celma dona la 
seua opinió sobre les aspira-
cions de cada equip. A més, fa 
un informe per categoria dels 
equips favorits per l’ascens. Una 
vegada més, el senienc que viu a 
Madrid bat rècords d’informació 
i és converteix en el comunica-
dor que s’anticipa a la noticia. I 
és que encara estem al juliol, a 
més de dos mesos per l’inici de 
les lligues. Les plantilles, com és 
lògic, no estan del tot tancades i 
poden haver-hi variacions d’aquí 
a l’inici del campionat. Però cada 
setmana en són menys.  Celma, 
com cada estiu, és Special One.  
Un privilegi tenir-lo a prop per 
al futbol provincial. Planes 18, 
19 i 20.
D’altra banda, tal com va infor-
mar Celma fa unes setmanes, els 
filials de la Sénia, Ascó i Gandesa 
i l’Aldover jugaran a Quarta 
catalana la temporada vinent. 

BREUSFEDERACIÓ CATALANA

El calero Norbert Callau s'incorpora 
a l’staff tècnic del Barça Atlètic

El calero Norbert Callau conti-
nua donant passes ascendents 
en la seva carrera professional 
com a preparador físic i aques-
ta setmana s’ha incorporat a 
l’staff de preparadors físics del 
Barça Atlètic, el filial del F.C. 
Barcelona, al qual arriba, pro-
cedent dels juvenils A i B.
El de l’Ametlla de Mar ja va 
apostar l’any passat per un 
canvi, abandonant la disciplina 
de l’AEK Larnaka de Xipre on va 
gaudir d’una exitosa trajectòria 
en la qual ha disputat 16 par-
tits europeus entre Champions 
League, Europa League i Con-
ference League.
Tot i que la temporada dels ju-
venils blaugranes no ha estat la 

millor dels darrers anys, el ca-
lero compta amb la confiança 
de l’àrea de rendiment i la di-
recció esportiva del club per 
completar la nòmina de pre-
paradors físics del segon equip 
del Barça.
Norbert Callau, que va rebutjar 
abans d’acceptar l’oferta del 
Barça altres propostes pro-
fessionals a l’estranger com la 
de l’Al Ittihad de l’Aràbia Saudí 
on juga l’exmadridista Karim 
Benzema, es mostra molt con-
tent i satisfet d’aquesta nova 
empenta professional al club 
blauigrana.  El calero segueix 
progressant en la seua trajec-
tòria. 
(La Cala Ràdio)

La temporada 
passada estava als 
juvenils del Barça

La Federació Catalana de Fut-
bol va emetre un comunicat el 
dimarts passat en el que infor-
mava que Hernan Subirats s’ha 
convertit en nou delegat de la 
Federació Catalana de Futbol 
a les Terres de l’Ebre. Subirats 
agafa el relleu de Miquel Piñol, 
qui ha estat delegat a la zona 
els darrers tres anys i continu-
arà com a directiu de l’FCF amb 
noves atribucions dins l’estruc-
tura federativa. 
La Junta Directiva de l’FCF ha 
ratificat el càrrec d’Hernan 
Subirats i, en la mateixa reu-
nió, el president Joan Soteras 
ha agraït a Miquel Piñol la fei-
na i compromís en la seva tasca 
com a delegat.
Piñol seguirà com a directiu 
ebrenc a la junta directiva amb 
altres reptes que es coneixeran 
al setembre. 
Hernan Subirats assumeix la 
nova responsabilitat dins la seva 
trajectòria consolidada al futbol 
ebrenc, com a president de la 
UE Rapitenca i fins i tot com 
a col·laborador del programa 
Marcador Catalunya amb la in-
formació del futbol de les Ter-
res de l’Ebre. 
Subirats continuarà amb la pre-
missa de dinamitzar i empentar 
el futbol del territori amb una 

Hernan Subirats,
nou delegat a les Terres 

de l’Ebre

Hernan assumeix 
la responsabilitat 
ara com a delegat 

al territori

gran capacitat de creixement.
D’esta forma, és produeix un al-
tre relleu a la delegació ebren-
ca. En les darrers anys, Javier 
Ferré, Vicent Lluesma, Joaquin 
Del Pino i Miquel Piñol han es-
tat els delegats de l’estament 
federatiu a les Terres de l’Ebre. 
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Segon any de la fusió Tortosa-Ebre 
Escola. La lliga passada el Tortosa 
Ebre fou cinquè a Primera. Ara caldrà 
veure si hi ha més aspiracions, com 
en principi es va plantejar. Han hagut 
nombroses baixes: Maxi, Hugo (Ca-
nonja), Bernardo (Aldeana), Carlos Gi-
labert (Camarles), Arnau, Uri i Peque 
que han marxat a la Rapitenca. Altes: 
els germans Gasparin, Nacho (Alde-
ana), Roger (Reus juvenil) i Vilarroya. 
Cal destacar la tornada de Povero 
després de la lesió. És un equip amb 
potencial per tenir expectatives. 
Es va fitxar a Roger Solà, però serà 
baixa per lesió. Ha de passar per 
quirofan. El trist d’aquest club és que 
van eliminar el filial. 
La plantilla no està tancada.

CF TORTOSA EBRE
MOLTS CANVIS DE CROMOS

PLANTILLA
  P   FITXATGE/ANYS AL CLUB      JUGADOR

2
2
2
2
R-BITEM
2
2
LA SÉNIA
INACTIU
2
2
2
JESÚS I MARIA
LA SÉNIA
REUS JUV
2
2
2
RAPITENCA
ALDEANA

ALEIX REOLID
MARCO PINO
MARC ASPA

JOAN SANCHO
MARC VILARROYA

MARC  AYUSO
MARC FABREGAT
SERGI GASPARIN

ERIC FORNÓS
DOMÈNEC

ROGER ARMENGOL
FERRAN BUERA

ROGER SOLÀ
IVAN GASPARIN

ROGER PI
GENIS CALLAU
DANI QUESADA

ROGER ROYO
MARC BARRAGAN

NACHO NUEZ

POR
POR
DEF 
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG 
MIG
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV

TEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                           PRESIDENTS   ENTRENADORS

 

El Valls, en les últimes sis temporades, 
ha militat en 4 categories (tercera di-
visió, 1a catalana, Elit i 2a catalana). Hi 
ha novetat a la banqueta: Àlex Gon-
zález que va estar sis anys al Catllar i 
amb el pressupost més baix va fer mi-
racles cada any. Li arriba el seu mo-
ment per fer un salt qualitatiu. Només 
dues baixes de l’equip bàsic, Pol al 
Reus i Folch a la Pobla. Segueix gai-
rebé tota l’estructura i l’equip s’ha re-
forçat amb nou jugadors. Destacar el 
defensa Joan Domingo i Guillem que 
torna a la seva població (any passat va 
marcar 15 gols a 1a catalana). És un 
conjunt aspirant a l’ascens, per tenir 
un millor equip i un míster guanyador 
i que els seus equips fan miracles.
La plantilla no està tancada.

UE VALLS
ARRIBA EL TÈCNIC DELS MIRACLES

PLANTILLA
  P   FITXATGE/ANYS AL CLUB      JUGADOR

3
LANGREO
10
5
6
7
5
MOLLERUSSA
3
3
2
VILANOVA
EL CATLLAR
EUUU
3
EL CATLLAR
CANONJA
EL CATLLAR
2

JOSE RUIZ
DANI FERNANDEZ

ERIC MARTI  
ARNAU MIRO 

RIKI DE ANTONIO 
GERARD BATISTE 

ÒSCAR TORRE
JOAN DOMINGO

JOEL COCH
SERGI PALAU

RAMON NICOLAU
MATHEW CLEWELY

ERIK BARROSO
MARC GUASCH

MARC RODRIGUEZ
JORDI PRADES
ADRI SUAREZ

GUILLEM MARTINEZ
ALBERT RABASSÓ

POR
POR
DEF 
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV

3A DIV
1

ELIT
2 

1C/PRE    
26

2A CAT
22

3A CAT 
12

TEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                       PRESIDENTS   ENTRENADORSTEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                          PRESIDENTS    ENTRENADORS

A la dreta, anys a cada categoria. Baix, presidents 
i tècnics darreres temporades, i les categories en 
les que ha jugat els últims anys. I la classificació.

 

Serà la quarta temporada consecutiva 
a Segona, dos anys patint i la passada 
es va fer un bon campionat. La decisió 
que Adrián continués com a míster va 
ser molt encertada. L’equip presenta 
quatre baixes destacades: Vilarroya 
(Tortosa), Xexu (retirada), Lorenzo i 
Didier però les altes superen de so-
bres per afrontar la temporada. Set 
importants fitxatges: a destacar la 
tornada de Guillem Fàbregas i el fit-
xatge mediàtic de Valcàrcel, un roda-
món (Rapitenca, Amposta, At Lleida, 
Vinaròs, Montblanc...) i ara va estar 
a l’Aldeana on no va acabar la lliga.  
Un club particular dirigit des de fa 40 
anys per Joaquín Roda i Álvaro; no es 
cansen i cada any, amb molt de tre-
ball, trauen diners sota les pedres.

UD R BÍTEM
NOU ALTES MÉS VALCÀRCEL

PLANTILLA
  P   FITXATGE/ANYS AL CLUB      JUGADOR

2
ALDEANA
2
2
AMPOLLA
3
CATALÒNIA
SAN PABLO
ASCÓ
4
3
5
3
MORA NOVA
2
6
2
ROQUETENC
ROQUETENC
ALDEANA

SELU
ROGER GARCIA
ERIC VILANOVA
ÒSCAR BOTERO
ALEIX CABALLE

YASSINE EN NOUNY
BADRERIN BENKIRAN

MOHA SIMO
GUILLEM FABREGAS

ANTON PONS
GERARD ANDREU

SERGI BEL
XAVI MARGALEF

ERIC AUÑON
MAMADI BEDETE

DAVID VIÑA
ENRIC INIESTA

LLUÍS MORALES
 DAIZ YOUNES

CRISTIAN VALCÀRCEL

A la dreta, anys a cada categoria. Baix, presidents 
i tècnics darreres temporades, i les categories en 
les que ha jugat els últims anys. I la classificació.

POR
POR
DEF 
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV

3A DIV 1CAT/PRE
 1

2A CAT
24

3A CAT
25

4A CAT 

24/25
23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18
16/17

2 CAT
2 CAT
2 CAT
2 CAT
2 CAT
3 CAT
3 CAT
 3 CAT
 3 CAT

JOAQUIN RODA
JOAQUIN RODA
JOAQUIN RODA
JOAQUIN RODA
JOAQUIN RODA
JOAQUIN RODA
JOAQUIN RODA
JOAQUIN RODA
JOAQUIN RODA

ADRIAN GONÇALVES
ADRIAN GONÇALVEZ
JORDI VALLÉS/SUBI

JORDI VALLÉS
JORDI VALLÉS
JORDI VALLÉS
DAVID GARCIA

PARRA
PARRA

9
10/4
11/3

SF
1
11
5
4

TEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                       PRESIDENTS   ENTRENADORSTEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                            PRESIDENTS         ENTRENADORS

Aquest equip torna 21 anys després a 
una categoria superior i entra al Grup 
dels deu millors equips de la provín-
cia. Segueix tot el bloc amb 4 baixes, 
Didac i Héctor (Amposta juvenil) i els 
germans Gasparin que van fitxar pel 
Tortosa-Ebre. Se’n van dos jugadors 
importants, però ha hagut bona reno-
vació. Sis altes, i cal sumar la d’Albert 
Zaragoza que es va incorporar al fi-
nal. Destacar la de Marc López que va 
marcar 31 gols amb l’Amposta fa dues 
temporades. Renovar Albert Bel és una 
gran noticia, trau un rendent brutal als 
seus jugadors. La meta és la perma-
nència i fer el mateix futbol de qualitat. 
Si es baixa, no passarà res. Destacar la 
creació d’un filial que l’entrenarà   Fèlix, 
exjugador del club.

CF LA SÉNIA
TONARAN A FER HISTÒRIA?

PLANTILLA
  P   FITXATGE/ANYS AL CLUB      JUGADOR

3
MASDENVERGE
10
3
2
AMPOLLA
ALDEANA
5
2
INACTIU
2
8
AMPOSTA
3
INACTIU
2
7
3
6

ANGEL  VERGE
MARTI GARCIA

JORDI ESCUBEDO
RAUL VILARÓ

TEO ARASA
IAN ESQUERRÉ

BARRY
LLUIS CAPITAN
ERIC ALUMINI
POL SABATER
IVAN ESCALA
MARC LLEIXÀ
MARC LÓPEZ
JOEL PEPIÓ

FERRAN TISCAR
ALBERT ZARAGOZA
DAVID CALLARISA
NARCÍS GAVALDÀ

ROBERTO MÀRQUEZ

POR
POR
DEF 
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV

A la dreta, anys a cada categoria. Baix, presidents 
i tècnics darreres temporades, i les categories en 
les que ha jugat els últims anys. I la classificació.

TEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                       PRESIDENTS   ENTRENADORS

3A DIV
     

1CAT/PRE 
1       8

2A CAT
25

3A CAT
21

4A CAT 
2

24/25
23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18
16/17

 1 CAT
2 CAT
2 CAT
 2 CAT
 2 CAT
 2 CAT
2 CAT
 2 CAT 
 3 CAT 

PAU CORTIELLA
PAU CORTIELLA
PAU CORTIELLA
PAU CORTIELLA
PAU CORTIELLA
PAU CORTIELLA
PAU CORTIELLA
PAU CORTIELLA
PAU CORTIELLA

ALBERT BEL
ALBERT BEL

DAVID VILANOVA/ADRIAN 
JUANJO SERRANO
JUANJO SERRANO
JUANJO SERRANO 
JUANJO SERRANO 
JUANJO SERRANO 
JUANJO SERRANO 

1
9/3
 5/2
S/F
 4
9
 6
 1

3A DIV ELIT 1A CAT
2

2A CAT 3A CATA la dreta, anys a cada categoria. Baix, presidents 
i tècnics darreres temporades, i les categories en 
les que ha jugat els últims anys. I la classificació.

24/25
23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18
16/17

1 CAT
1 CAT

MARIÀ CURTO
MARIÀ CURTO

JOSEP BALART
JOSEP BALART5

24/25
23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18
16/17

ELIT
ELIT

1 CAT
1 CAT
3 DIV
1 CAT
2 CAT
1 CAT
2 CAT

ÀLEX GONZÀLEZ
MANEL CAZORLA
 MANEL CAZORLA
MANEL CAZORLA
JOAN PALLARÉS
JOAN PALLARÉS
JOAN PALLARÉS
JOAN PALLARÉS

JOSE LÓPEZ

7
2
4
9
2
1
17
2

ESPECIAL PLANTILLES
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L’any passat van haver-hi 14 altes; 
aquest any, en tenir l’equip ja adap-
tat, només n’hi ha hagut sis. De l’equip 
bàsic només dues baixes importants 
Blasi i Granados, que van deixar el fut-
bol,   a més de Figo, Ignasi, Virgili, Iago 
(Catllar) i Denis (Canonja). Segueix 
Cristino, dels tècnics més veterans de 
la zona de Tarragona i molt exigent. 
Fitxatge estrella: el màxim golejador 
de la 2a catalana Gito amb 25 gols. 
L’any passat va ser l’equip menys go-
lejat, enguany té molta pólvora per-
què sigui un equip amb més gol. L’any 
passat el vaig posar com a favorit per 
a l’ascens i no el va aconseguir per 
les sorpreses de la Sénia i Camarles. 
Aquest any entra una altra vegada a 
les travesses dels aspirants a l’ascens.

CF VILASECA
MÉS PÓLVORA A LA DAVANTERA

PLANTILLA
  P   FITXATGE/ANYS AL CLUB      JUGADOR

2
3
2
2
2 
CAMBRILS UNIÓ
CAMBRILS UNIÓ
2
2
2
2
2
3
3
AMPOLLA
3
2
AMPOLLA
CAMBRILS UNIÓ
SEGRE JUVENIL

CRISTIAN ACEITUNO
NELSON 
ANICETO

ARNAU MARTI
NÉSTOR MARTINEZ

JUAN MADERO
ALEIX LLOBET

JOEL SARMIENTO
URI ARAGONES

ANGEL MENACHO
CRISTAN SANTIAGO
JONATHAN HEREDIA

JOSEP G. ‘PEPO’
RAUL DIEZ

SERGI RUBIO
HUGO ANTOLIN

JONATHAN LOPEZ 
RAMON LLADÓ

GERARD MIQUEL
ADRIA TARDIU

POR
POR
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV

TEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                           PRESIDENTS   ENTRENADORS

 

La lliga passada va ser el millor filial 
de les Terres de l’Ebre acabant novè a 
Tercera catalana superant la classifi-
cació de fa dos anys quan va ser Ca-
torze. Fa tres anys que és a la cúspi-
de ja que en la campanya 2021/2022 
va pujar de quarta catalana. Segueix 
tot el bloc, només la baixa de Mihai 
(Alcanar) i Albert Torres (que després 
d’una vida entregada al club, deixa el 
futbol). Segueix el seu míster Llorenç 
Lozano que la campanya passada 
va tenir l’ajuda en els últims partits 
de David Torres. L’única fita és man-
tenir la categoria i intentar que els 
jugadors del tercer equip amateur, 
de quarta catalana, aportin així com 
també jugadors del juvenil.

UD J I MARIA B
EL MILLOR FILIAL

PLANTILLA
  P   FITXATGE/ANYS AL CLUB      JUGADOR

2
3
3
4
J CATALONIA B
4
3
2
4
PERELLÓ
2
4
2
4
2
3
TORTOSA B
4
2
CATALÒNIA B
2

MANEL SANCHEZ
SALVA PALLARÉS

JUAN CARLOS  SANCHEZ
AHMED 

ÒSCAR ANGUERA
MARC OLIVER

RAFA AGUILERA
SERGI MARIN

XAVIER SANCHO
FRANCESC PIÑOL

DAVID ALCALÀ
MOURAD RHRIIBABOU

OLIVIER
PAU BENET
PAU PONS
RONALD

PAU MARTI
JERONI VALMAÑA
YASSINE KORAICHI

JONATHAN RUIZ
ERIC RUIZ

POR
POR
DEF 
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV

3A DIV PRE/PRI
 

2A CAT 3A CAT
4

4A CAT 
9

TEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                       PRESIDENTS   ENTRENADORSTEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                          PRESIDENTS    ENTRENADORS

A la dreta, anys a cada categoria. Baix, presidents 
i tècnics darreres temporades, i les categories en 
les que ha jugat els últims anys. I la classificació.

 

Nova etapa amb l’objectiu de recu-
perar la segona catalana, després de 
sis campanyes consecutives inten-
tant-ho. Arriba el mestre Teixidó que 
mai ha entrenat en aquesta categoria. 
Però amb experiència sobrada per as-
solir l’objectiu. Solament segueixen 
tres jugadors de l’equip bàsic (De la 
Torre, Zaragoza i Arnau), amb la qual 
cosa es comença gairebé de zero. 
S’incorporen jugadors contrastats: 
Felipe, Paez, Chavarria, Juanjo i Edgar 
Samper. Equip que s’ha fet per pujar 
i amb Teixidó només serveix l’ascens. 
Però no serà fàcil: Gandesa i Amposta 
van trigar dues campanyes. Després 
de 2 anys convulsos, la nova aposta 
és ferma amb l’arribada d’un mister 
guanyador, amb molta experiència.

CD LA CAVA
ESTE ANY SÍ, I MÉS AMB TEIXIDÓ

PLANTILLA
  P   FITXATGE/ANYS AL CLUB      JUGADOR

PERELLÓ
INACTIU
MÓRA NOVA
2
4
3
JESÚS I MARIA
ALCALÀ XIVERT
4
3
4
ALDEANA
AMPOSTA
3
ALDEANA
ALDEANA

EZE COLOMO
JUANJO ROVIRA

FACUNDO GARCIA
ARNAU VALLDEPEREZ

ELOI FORASTERO
MARC FRANCH

BRIAN BERTOMEU
MANU CASTELLANOS

ALEIX ZARAGOZA
CARLES FAVÀ

GUILLEM CASANOVA
ALEIX CHAVARRIA
FELIPE GUACHAPA
JOSEP DE LA TORRE

EDGAR SAMPER
IVAN PAEZ

A la dreta, anys a cada categoria. Baix, presidents 
i tècnics darreres temporades, i les categories en 
les que ha jugat els últims anys. I la classificació.

POR
DEF
DEF 
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG 
MIG 
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV

3A DIV
12

PRE
 21

2A CAT
34

3A CAT
9

4A CAT 

24/25
23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18
16/17

3 CAT
3 CAT
3 CAT
3 CAT
3 CAT
3 CAT
3 CAT
2 CAT
2 CAT

JOSEP ARQUES
JOSEP ARQUES
JOSEP ARQUES
JOSEP ARQUES
JOSEP ARQUES
JOSEP ARQUES
AGUSTÍ RIUS
AGUSTÍ RIUS 
AGUSTÍ RIUS 

TEIXIDÓ
GERARD CAPERA/KIKI

JORDI ROCA/CARLOS PEDROÑO
JORDI ROCA

CARLOS GILABERT
NARCIS/CARLOS GILABERT

DAVID TORRES
ISAAC FERNÁNDEZ/DAVID TORRES 

ISAAC/ALEIX/SERGI NAVARRO

4
4 
3
7
5
10
13
12

TEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                       PRESIDENTS   ENTRENADORSTEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                            PRESIDENTS         ENTRENADORS

Un any més es manté a la tercera ca-
talana. Població que viu intensament 
el futbol. Segueix el míster Pau Ale-
gria que va fer una molt bona feina. 
Continua el bloc, només dues baixes 
importants, Soufiane i Kuchini. Les al-
tes superen els jugadors que deixen el 
club; fitxatge d’Adnne del Bonavista 
que va marcar 14 gols. I de Lluís Espi-
nach, que va marcar-ne 17 a Xerta. 
El Pinell la passada campanya va acon-
seguir a la 1 volta 13 punts; amb l’arri-
bada de Pau a la segona volta va acon-
seguir-ne el doble, 25. Mantindran la 
categoria per tres raons: tenen millor 
equip, un gran míster i si cal fitxar per 
si la cosa es complica, president i di-
rectiva faran mans i mànegues. Molt 
meritori el seu treball.

CF PINELL
MOLTA ARTILLERIA

PLANTILLA
  P   FITXATGE/ANYS AL CLUB      JUGADOR

2
ROQUETENC
XERTA
4
4
XERTA
5
6
2
2
2
2
CATALÒNIA
5
2
2 
2
BONAVISTA
XERTA

ERIC SEGARRA
JOSEP MARTINEZ
MANEL VENTURA

BIEL SERRES
MARC VALLESPI
XAVI HURTADO
ILIAS METALSI

ÁLEX ESCARIUELA
GABRIEL MASEDO
GUILLEM LLARCH

JOHAN PÉREZ
RUBEN BARCELÓ
YUNUSA SOWE

CONSTANTIN PINTILIE
ÀLEX BAYERRI

MORRIS
YOUNES MOUKSETE

ADNNE EL BICHA
LLUÍS ESPINACH

POR
POR
DEF
DEF
DEF
DEF
MED
MED
MED
MED
MED
MED
MED
DEf
DEL
DEL
DEL
DEL
DEL

A la dreta, anys a cada categoria. Baix, presidents 
i tècnics darreres temporades, i les categories en 
les que ha jugat els últims anys. I la classificació.

TEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                       PRESIDENTS   ENTRENADORS

3A DIV
     

1CAT/PRE 2A CAT 3A CAT
19

4A CAT 

24/25
23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18
16/17

3 CAT
3 CAT
3 CAT
4 CAT
4 CAT
4 CAT
4 CAT
3 CAT
3 CAT

JOSEP MARIA BORRULL
JOSEP MARIA BORRULL

ESTEFANO FABREGAT
ESTEFANO FABREGAT
ESTEFANO FABREGAT

NO VA COMPETIR 

RAMON MONTAGUT
RAMON MONTAGUT

PAU  ALEGRIA
LIZASO/PAU ALEGRIA

LIZASO
EDU MAESTRE
EDU MAESTRE

JOEL MARTORELL 
ROBERT AVINYO/HILARIO

12
14
1
2

16
12

3A DIV 1 CAT 
6

2A CAT
25

3A CAT
23

4A CAT
2

A la dreta, anys a cada categoria. Baix, presidents 
i tècnics darreres temporades, i les categories en 
les que ha jugat els últims anys. I la classificació.

24/25
23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18
16/17

2 CAT
2 CAT
2 CAT
2 CAT
3 CAT
3 CAT
2 CAT
1 CAT
1 CAT

IVAN CRISTINO
IVAN CRISTINO
IVAN CRISTINO
EDU FRANCO
EDU FRANCO
EDU FRANCO

FRANCIS
EDU FRANCO

MIGUEL MANJON

5
1/5
1/9

1
3
15
15
13

24/25
23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18
16/17

3 CAT
3 CAT
3 CAT
4 CAT
4 CAT
3 CAT
3 CAT
4 CAT
4 CA

LLORENÇ LOZANO
LLORENÇ LOZANO

FORASTERO/DAVID TORRES
DAVID TORRES

GERARD CAPERA
SANTI FORASTERO
GERARD CAPERA

RUBIALES

9
14
3

S/F
18
4
15
14

ELISABET MONTAÑÉS
ELISABET MONTAÑÉS

MINGO ALCALÀ 
MINGO ALCALÀ 
MINGO ALCALÀ 
ÒSCAR RÓDENES
ÒSCAR RÓDENES
ÒSCAR RÓDENES
ÒSCAR RÓDENES
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PLANTILLES 2024/25
QUARTA CATALANA

TORRE DE L’ESPANYOL
P      JUGADOR         ANYS AL CLUB

GERARD  PERELLÓ
JOAN JUNCA
MARTO ESCUERT
ÒSCAR TORREBLANCA
PAU FORTUNYO
ROBERT JORBET
SERGI BORRÀS
YASSINE  CHELLAY 
ALBERT SERRA
 JORDI VIDAL
 JOAN GORGES
MIQUEL  FERRUS
PAU  ANDREU
FERRAN BORRAS
ORIOL PRATS
OSAMA GHADDARI

POR
POR
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV

2
2
2

FLIX
2
2
2
2
2
2
2
2
2
2
2
2

CF LA GALERA
P      JUGADOR         ANYS AL CLUB

IBRAHIMA FOFANA
TANGUY
LLUC CID
ABDE
IKER PALOMO
REDA HABILI
BUBACARY DARBOE
DAVID FERNÁNDEZ
LLUC FABRA
ERIC BERNAD
ISSAM ARRAFFAD
HASSAN HAIJA
RONYS ARANGUN
IKER SALVADÓ
ADAMA THIAM
MUSTAPHA BEN
LAMIN  TOURAY
LEO LEPADATU

POR
POR
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV
DAV

2
CATALÒNIA

4
S BÀRBARA 

 CATALÒNIA B
2
2
2

S BÀRBARA JUV
2
2
2
2
2
5
3
2

INACTIU

FC GODALL
P      JUGADOR          ANYS AL CLUB

ALEIX COBOS 
FERRAN VIDAL
GUILLEM CANA
IVAN BENITO
ÀLEX NOFRE
JOAN LABERNIA
JUANJO MAGRIÑA
JOAN BOSCH
RODRIGO
ALEIX  LEON
MIQUEL CANA
SOUFAINE OUCHANE
HUGO RODA
JOSEP TÀRREGA
JOAN ZARAGOZA
AITOR CARDONA ALBIOL
ZOUHIR OUCHANE
ANDREU CASES

POR
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV
DAV

2
2
9
5

AMPOSTA VET
2
2

TORTOSA JUV
2
4
11

XERTA
ALCANAR JUV

S BÀRBARA
3
7

XERTA
S. BÀRBARA

UE CAMPREDÓ
P      JUGADOR         ANYS AL CLUB

ROBERT MARSA 
MIQUEL BARSI 

TINO
ARNU CAROT

CORTIELLA
DIEGO CASTELLS

DAMIÀ GRAU
CHISTIAN ANDREU
ALONSO GIGENA

MARC GARCIA
SERGI MESTRE
MIKA DIEGUEZ

KIILIAN
ARNAU CERVERA
JOEL RODRIGUEZ
ROGER MIRALLES

CESC ALONSO
PAU ESQUERRÉ
JAUME DAUDEN

FOGANA
ROGER MIRALLES

ÀLEX ARQUES

POR
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV

2
2
2
2
2
2
2
2
2
2

R-BITEM
2
2
2
2
2
2
2
2
2

Si la passada campanya van 
ser cinc els equips de la pro-
víncia de Tarragona a Primera 
catalana, aquesta augmenta 
el nombre fins a sis i la prin-
cipal novetat és que hi haurà 
el doble d’equips del nostre 
territori: de només tenir Ascó 
i Tortosa-Ebre, amb els as-
censos de La Sénia i Camar-
les el grup guanya atractiu 
per a les Terres de l’Ebre. 
Una 1a catalana una mica 
descafeïnada els darrers anys 
doncs abans del Covid era de 
dos grups i no existia la Lliga 
elit. Ara és de 3 grups.

Equips capdavanters

Poden ser-ho Viladecans i 
Santboià, que van baixar de 
la Lliga elit, i un Santfeliuenc 
que porta 4 anys a 1a catala-
na després de 8 anys conse-
cutius a tercera divisió. 
Els cinc classificats de la pas-
sada campanya, del lloc 3 al 
7, es mantenen al grup i les 
novetats són els equip de la 
lliga Elit ressenyats, el San 
Cugat (equip renovat) que 
va quedar sisè al grup 2 de la 
primera catalana, i els qua-
tre ascendits de 2a catalana, 
Ciutat Cooperativa, Joven-
tut 25 de setembre, equips 
ascensors que fa pocs anys 
estaven a 3 catalana, i ara 
debuten juntament amb La 

Sénia i Camarles. Els equips 
de la província, Ascó, Torto-
sa–Ebre i Canonja no haurien 
de patir perquè han fet bo-
nes plantilles, mentre Catllar 
aquest any és una incògnita 
amb nou mister i un equip 
molt remodelat. Però porten 
cinc anys fent miracles per 
mantenir la categoria amb un 
pressupost molt reduït. I han 
assolit salvar-se.
Una lliga que té noms pro-
pis per a l’ascens: Viladecans 
màxim favorit, Santboià i Sant 
Ildefons, que va quedar ter-
cer any passat i manté bloc 
i el seu golejador Vacas. No 
podem oblidar el Martorell, 
que ha fitxat molt bé), i el 
Santfeliuenc. I a les traves-
ses dels cinc primers llocs es 
podria comptar també amb 
Ascó i Tortosa Ebre que han 
fet bons equips i podrien es-
tar al bloc de dalt. 
Al grup 3 de la Primera ca-
talana hi ha onze equips de 
la zona de Barcelona que 
juguen en avantatge per-
què és un territori on hi ha 
bons jugadors, molts més i 
molt barats. I aquí a la nos-
tra zona estem limitats per 
tenir menys habitants davant 
una àrea com la de Barce-
lona i els seus voltants amb 
diversos milions d’habitants. 
Pels que fa als representants 
ebrencs que debuten, la Sé-

INFORME 1A CATALANA. VILADECANS, MÀXIM FAVORIT
nia i Camarles, el seu únic ob-
jectiu és fer una temporada 
digna; si la passada ja van fer 
un mini miracle amb l’ascens 
aquest farien un segon mira-
cle si poguessin mantenir-se. 
La Sénia fa 20 anys va estar 
a la desapareguda Preferent, 
avui denominada 1a catalana 
i el Camarles va viure als anys 
seixanta una època daurada 
quan estava a la 1a regional 
que era la categoria que es-
tava per sota de la tercera di-
visió. 
Passi el que passi aquesta 
temporada, la Sénia i Camar-
les ja han fet història compe-
tint a 1a catalana i tenir per 
baix a sota 860 equips que 
militen en categories infe-
riors. 
Dels equips que pugen de 2a 
catalana, dos o tres podrien 
baixar, és una travessa fàcil en 
una lliga de 16 i amb un nivell 
altíssim de grans equips. 
Cal remarcar que tenir quatre 
equips ebrencs més el Cat-
llar i Canonja suposa un valor 
afegit per la Primera catalana 
a la nostra província i les nos-
tres terres ebrenques. 
La notícia important és que 
Asco, Tortosa Ebre i Canonja 
han fet equips per no baixar 
i aspirar a estar per sobre de 
la meitat taula com a mínim. 
Destacar que és una lliga molt 
dura en què hi ha 8 equips 

que estan al rànquing dels 
100 millors de Catalunya si 
sumem les classificacions des 
del 1940. Cal considerar que 
el campió puja i que hi haurà 
play-offs entre els tres segons 

classificats dels tres grups i 
el millor tercer. Així mateix, 
en baixen quatre. 
Tot plegat, un grup ple 
d’emoció i que de ben segur 
serà molt competitiu.  

BY JOAQUIN CELMA

ESPECIAL PLANTILLES

ELS ALTRES CANDIDATS: SANTBOIÀ, SANT ILDEFONS, 
MARTORELL, ASCÓ, TORTOSA EBRE I SANTFELIUENC.

DADES PRIMERA CATALANA. GRUP 3
Rànquing      Posició Temp 23/24                       Equip                           Entrenador

LLIGA ELIT
11
6

LLIGA ELIT
4
10
9
3

2 CATALANA
2 CATALANA

12
7

2 CATALANA
4

2 CATALANA
5

30
54
58
62
83
88
91
123
126
130
162
171
272
333
383
553

JUAN ROMERO
DAVID REBOLLO

JOEL BRAVO
ALBERTO TRIGUERO

RAUL DEL AMO
ÀLEX VILLA

DAVID GIMÉNEZ
MIGUEL GARCIA

ALBERT BEL
CARLOS GILABERT
RAUL SALGUERO

VICTOR QUIÑONES
JESUS RUEDA

JOSEP ATSARA  
JAVI CALVO

PEPE BALART

SANTBOIA
SANTFELIUENC

SAN CUGAT
VILADECANS
MARTORELL

SITGES
ASCÓ 

SANT ILDEFONS
LA SÉNIA

CAMARLES
CATLLAR
CANONJA

JUV 25  SETEMBRE
VILAFRANCA AT

CIUTAT COOPERATIVA
TORTOSA EBRE

Rànquing: se sumen punts per les 
classificacions de cada equip des de 
1940 fins ara.
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Més de 310 jugadors van par-
ticipar fins dissabte passat en 
la segona edició de la Ca-
nareus League. Aquesta ini-
ciativa, sorgida d’un grup de 
joves d’Alcanar l’any passat, 
pretén unir totes les quintes 
del municipi a través del fut-
bol. La novetat d’enguany ha 
estat la creació de la Cana-
reus League Júnior. 
Les dues categories han 
competit durant 5 setmanes 

La Canareus League, un espectacle

en un format Futbol-8. Els 
equips es van fer arran de les 
quintes del poble. “Ha estat 
tot un èxit; agrair als patro-
cinadors i també el suport de 
l’Ajuntament i, en general, a 
tothom que ha col.laborat”. El 
darrer cap de setmana es va 
disputar la fase final des les 
dues categories. La Fanecada 
(com en les anteriors jorna-
des) va viure una gran festa 
amb la graderia plena. En la 

categoria adults, la quinta 
94/95/96 ‘Samba Do Patine-
to’ va imposar-se a l’equip 
de ‘la  Roja’. En tercer lloc 
van acabar ‘els Petots’.
En categoria júnior, va gua-
nyar ‘Samba Canareva’ 
quedant segons ‘Arbolito’ i 
tercers ‘Els Lions’. El millor 
jugador fou Edgar Calarrisa. 
El millor porter Ruben (Vin-
tage). I el màxim golejador 
ha estat Denis.  

L'AMETLLA

Èxit del Torneig de Futbol 
Platja Júnior

La platja Pixavaques, dissabte 
passat, va tornar a ser l’esce-
nari del futbol platja, en aquest 
cas del torneig Júnior, que va 
comptar amb la participació de 
16 equips de diferents catego-
ries inferiors i que va registrar 
un gran ambient festiu. A la 
categoria prebenjamí, el títol 
va ser per ‘Els Dimonis’ que es 
van imposar a ‘The Beach Sei-
tons’. En categoria benjamí, els 

guanyadors van ser ‘Baldats JR’ 
que van superar a ‘Vater The 
Munich’. A la categoria aleví, els 
vencedors van ser ‘Arros Sejat’ 
per davant de ‘Intercaleros’. En 
la categoria infantil, la prime-
ra posició se la van endur ‘Los 
Baldats’ i la segona, ‘Pifa FC’. I 
per últim, en la categoria cadet, 
els primers van ser ‘Caleros On 
Top’ i els segons, ‘Los Conos 
Del Carisma’.

ALCANAR

 Torneig de 
Bàsquet 3x3

La pista poliesportiva del parc 
del Bon Repòs va viure, dis-
sabte passat, el Torneig de 
Bàsquet 3×3. Els ‘Potras Sal-
vajes’ de Constantí es van 
emportar la copa dels equips 
federats, mentre que l’equip 
local ‘Empalmacables’ va ser 
el guanyador de la categoria 
d’exhibició. La tercera edició 
d’aquest torneig, organitzat 
pel Club Bàsquet l’Ametlla de 
Mar, fou un èxit. Va comptar 
amb la participació de setze 
equips: nou, a la categoria fe-
derada i set més, a la catego-
ria d’exhibició. 
El format va ser de dues lli-
gues, dos grups a cada lliga 
que passaven a quarts de fi-
nals, excepte un equip de la 
federada que, com n’hi havia 
nou, va quedar desqualificat. 
A la categoria federada, la final 
va ser entre ‘Potras Salvajes’ 
i ‘Pirulos de Sandia’ que van 
quedar 14 a 10. I a la categoria 
exhibició, ‘Junior d’Or’ i ‘Em-
palmacables’ van disputar la 
final que van acabar guanyant 
els darrers, per només un punt, 
12 a 11. (La Cala Ràdio)

Representació ebrenca a la Gothia Cup, a Suècia

Els equips ebrencs dels 
Mercedarios CF van dispu-
tar la setmana passada la 
Gothia Cup a Suècia. Dos 
equips, infantil i cadet de 2n 
any, formats per jugadors 
d’equips del nostre territori 
van participar-hi. La UE Ra-
pitenca fou l’equip que va 
aportar més jugadors, com 
també el CF Amposta, Fut-
bol Formatiu TE així com el 
FFB Reus i el Primer Toque 
de Castelló. Els entrena-
dors també eren del terri-

tori, Marc López (ara al Futbol 
Base de la Rapitenca), Ortiga 
(Futbol Base de l’Amposta) i 
Xavi Beranuy, que és que qui 
lidera el projecte i que la tem-
porada vinent estarà al Futbol 
Base del Tortosa Ebre. L’equip 
infantil es va proclamar cam-
pió d’este prestigiós torneig. 
Els equips ebrencs que van 
participar-hi van estar patro-
cinats per Creuers del Delta. 
Xavi Beranuy explicava que 
“la finalitat d’este projecte es 
facilitar experiències als jo-

ves per jugar a tornejos de 
molt de prestigi. Jo he jugat 
a l’Espanyol i Barça i per a 
mi la millor experiència era 
quan anàvem a competir en 
tornejos d’esta categoria. Al 
final, els joves conviuen amb 
altres jugadors i també conei-
xen altres cultures, uns altres 
països. I tots ells s’ho passen 
molt bé gaudint d’un esde-
veniment de primer nivell. 
Així mateix, jugant en estos 
tornejos, representem el ter-
ritori arreu del món, en este 

darrer cas va ser a Suècia. 
Cada any  busquem canviar 
les seus tornejos on anem a 
jugar.  L’any passat vam anar 
a Suècia i a la Donosti Cup. 
Enguany a Portugal i altre 
cop a Suècia.  Sempre in-
tentem canviar”. 
L’infantil va ser l’equip cam-
pió. Va guanyar a la final a 
la selecció de Polònia. L’al-
tre equip, el cadet, va perdre 
la seua eliminatòria contra 
un rival de Manchester, una 
Acadèmia d’Anglaterra. 
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LLUÇ
EN SALSA VERDA

Incorpora el vi blanc a la paella i 
remena constantment fins que la 
farina es dissolgui completament 
i la salsa comenci a espessir-se.

Ara és el moment d'afegir el fu-
met de peix a la paella i remena 
bé. Porta la mescla a ebullició i 
després redueix el foc per deixar 
que la salsa es cuini a foc lent du-
rant uns 5 minuts, fins que espes-
seixi lleugerament.

Salpebra els lloms de lluç i po-
sa'ls a la paella amb la pell cap 

amunt. Cuina el peix durant uns 
5-7 minuts, depenent del gruix 
dels lloms, fins que estiguin cuits 
però no secs.

És el moment d'ncorporar les 
cloïsses i els pèsols i a continu-
ació, tapa la paella. Cuina fins 
que les cloïsses s'obrin, uns 3-5 
minuts. 

Afegeix el julivert picat a la paella 
i remena suaument per distri-
buir-lo per tota la salsa. Rectifica 
de sal si és necessari.

INGREDIENTS:

· 4 lloms de lluç fresc
· 3 grans d'all
· 1 ceba petita
· 1 manat de julivert fresc
· 1 got de vi blanc sec
· 1 got de fumet de peix (o caldo 
de peix)
· 1 cullerada de farina
· Oli d'oliva verge extra
· Sal
· Pebre blanc
· 8-10 cloïsses 
· 1/2 tassa de pèsols

INSTRUCCIONS:

Pica finament la ceba, els alls i el 
julivert fresc i reserva-ho. Si fas 
servir cloïsses, posa-les en aigua 
amb sal durant almenys 30 mi-
nuts per eliminar la sorra.

En una paella gran, escalfa un 
raig d'oli d'oliva a foc mitjà. Afe-
geix la ceba picada i sofregeix-la 
fins que estigui transparent. Afe-
geix els alls picats i sofregeix du-
rant un minut més, fins que des-
prenguin la seva aroma.

Incorpora una cullerada de fari-
na a la paella i remena bé perquè 
es barregi amb la ceba i els alls. 
Cuina-la durant un minut per 
eliminar el gust de farina crua.

Foto: GETTY IMAGES
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TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

AMPOSTA 
Local a l’avinguda 

la Ràpita
en lloguer. 

Superfície 220 m2. 
Ideal qualsevol
tipus de negoci. 

Dona a dos carrers
674 55 20 17.

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. 
Local comercial

a l’Avinguda Principal.
Façana envidriada. 

Totalment condicionat.
Ideal per a qualsevol

activitat de cara al 
públic. 

977 25 27 27

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil 
d’aparcar a l’estiu.

 977 74 33 99

ULLDECONA
Magatzems 

en venda o lloguer a 
diferents llocs del poble. 

674 35 53 49 

Local en lloguer o venda 
de 35m, al carrer major. 

977 25 27 27

TREBALL

Empresa de serveis en constant creixement  busca personal per a treballar a la zona de Terres de L’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN INFERMERIA
· GEROCULTOR/RA

· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN EDUCACIÓ SOCIAL

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL

· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL DOMICILI

capricorn
22/12 al 20/01

Moment de posar 
límits a algú. Sents 
que has de fer canvis 
a la teva vida i fins 
i tot et planteges 
anar a viure a una 
altra població. El teu 
crush podria fixar-se 
en tu.

aquari
21/01 al 19/02

Podries acomiadar 
a un amor d'estiu, 
però sembla que no 
està tot perdut. En 
l'àmbit professional 
gaudeixes del suport 
d'una persona d'au-
toritat, probable-
ment veterana.

sagitari
23/11 al 21/12

Et sents una mica 
inestable i fer el que 
t'agrada o veure't 
amb els que connec-
tes, t'anirà bé. Vols 
fer justícia amb un 
assumpte laboral o 
personal i cerques un 
advocat.

escorpí
24/10 al 22/11

Si tens exparella 
podeu tenir un 
moment tens per al-
guna qüestió relativa 
als fills. En l'amor 
pots sentir-te atret 
per una persona 
més jove que tu i 
intentes apropar-t'hi.

balança
24/09 al 23/10

Pots començar a es-
criure un diari, relats 
o poemes, perquè 
necessites expressar 
emocions. Fas una 
escapada o viatge 
amb una persona 
amiga. Reorganitzes 
la teva economia.

àries
21/03 al 20/04

Si s'havia produït un 
malentès o discussió 
amb un fill adult feu 
un gest d'apropa-
ment. Et sents enèr-
gic i amb ganes de 
fer coses. Compte 
amb les presses, no 
corris tant.

cranc
22/06 al 23/07

Amb Mart a Casa III 
pots estar hipercrític 
i tendir a discutir. 
Potser caldrà comp-
tar fins a deu abans 
d'obrir la boca. Si 
tenies un viatge 
previst, pot haver-hi 
canvis.

verge
24/08 al 23/09

Es desperta el teu 
costat més curiós, 
tens ganes d'apren-
dre i t'apuntes a una 
formació per la nova 
temporada. A la 
feina algú parlarà de 
més i li voldràs parar 
els peus.

taure
21/04 al 21/05

Passes més temps a 
casa i aprofites per 
fer neteja a fons. Si 
estàs coquetejant 
amb algú per la 
xarxa feu un pas per 
veure-us personal-
ment. Estàs una mica 
malgastador.

peixos
20/02 al 20/03

 Amb la parella teniu 
algunes diferències 
i en parleu perquè 
minvi la tensió. Al 
sector laboral pots 
tenir l'oportunitat 
de demostrar la teva 
vàlua i d'obtenir un 
ascens.

lleó
24/07 al 23/08

El Sol en bon aspec-
te a Mart inclina a 
canvis en el sector 
laboral. Et vols posar 
més en forma o mi-
llorar el teu look. Un 
assumpte de diners 
podria trencar una 
amistat.

bessons
02/05 al 21/06

La casa et cau al da-
munt, necessites aire 
lliure. Pots tendir als 
excessos i t'hauràs 
de moderar per 
no posar pes. Tens 
ganes de vacances, 
però potser toca 
treballar.

FISIOTERAPEUTA
- Contracte estable en plantilla i substitució

- Salari segons conveni GERCAT

OFERTA DESTACADA

I M M O B I L I À R I A COMPRO
fincas con casa en el 
Baix Ebre y Montsià y 

casas de pueblo.
Tasamos y pagamos

a buen precio 
Solo particulares
642 066 150

MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)
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